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§ 148 Anmälan av inkomna skrivelser 

Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 7 maj 2025. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om inkomna skrivelser till handlingarna.

Anmälningar 
• STK-2025-17-6  Protokoll Förbundsstyrelsen VA SYD 2025-03-18 
• STK-2025-17-7  Protokoll Förbundsfullmäktige VA SYD 2025-03-27 
• STK-2025-17-8  Års- och hållbarhetsredovisning 2024 VA SYD 
• STK-2024-1706-8  Beslut KF 250327 §54 Bestämmelser om omställningsstöd och

pension för förtroendevalda, OPF-KR 25
• STK-2024-1706-10  Bestämmelser om omställningsstöd och pension för

förtroendevalda,  OPF-KR 25 - antagen version
• STK-2025-695-1  Verksamhetsberättelse Klimatkommunerna 2024
• STK-2025-37-12  Protokoll 250411 KCS II Justerat
• STK25241754  Cirkulär 25:20 Aktuell Ekonomi, 2025 års ekonomiska 

vårproposition samt vårändringsbudget för 2025 
• STK-2025-37-14  Protokoll 250425 KCS II - Justerad
• STK25242141  Cirkulär 25:07 Huvudöverenskommelse HÖK 25 med OFRs 

förbundsområde Allmän Kommunal Verksamhet 
• STK25242142  Cirkulär 25:08 Huvudöverenskommelse HÖK 25 med 

Kommunal
• STK25242143  Cirkulär 25:09 Ändringar och tillägg i Huvudöverenskommelse 

HÖK T med AkademikerAlliansen 
• STK25242144  Cirkulär 25:10 Allmänna bestämmelser (AB) 25 
• STK25242145  Cirkulär 25 04 Huvudöverenskommelse HÖK 25 med OFRs 

förbundsområde Hälso- och sjukvård 
• STK25242146  Cirkulär 25:24 Överenskommelse om införande av partiell 

nedtrappningsförmån för seniora arbetstagare i AKAP-KR 
• STK25242147  Cirkulär 25:12 Bestämmelser för arbetstagare i 

arbetsmarknadspolitiska insatser – BEA 25 
• STK25242148  Cirkulär 25:11 Överenskommelse om Lön och 

anställningsvillkor för personlig assistent och anhörigvårdare – PAN 25 
• STK25242223  Cirkulär 25:23 Överenskommelse om lön och villkor för 

arbetstagare i kompetenshöjande anställningar – BEKO 25 och Överenskommelse 
om Etableringsjobb 

• STK25242224  Cirkulär 25:26  Överenskommelse om att BAL 20 och BUI 20 
upphör att gälla 

• STK-2025-37-16  Protokoll 250505 KCS I - Justerat
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§ 149 Redovisning av delegationsbeslut

Sammanfattning 
Enligt kommunallagen kapitel 6 § 37-40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, så kallad delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en 
ledamot, eller en tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i nämndens 
delegationsordning. Alla beslut som fattas med stöd av delegation ska redovisas på 
nästkommande sammanträde. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut.

Beslutsunderlag 
• Sammanställning delegationsbeslut KS 250507

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 1. 
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§ 150 Remiss Finansdepartementet - Skatteincitament för forskning och
utveckling – En översyn av FoU-avdraget och expertskattereglerna 
(SOU 2025:3) 

STK-2025-331 

Sammanfattning 
Malmö stad har av Finansdepartementet fått möjlighet att lämna synpunkter på 
delbetänkandet ”Skatteincitament för forskning och utveckling – en översyn av FoU-
avdraget och expertskattereglerna (SOU 2025:3). 

Efter en översyn av FoU-avdraget och expertskattereglerna presenterar utredningen ett 
antal förslag till ändringar av de båda regelverken. Ändringarna ska syfta till att öka Sveriges 
internationella konkurrenskraft gällande nyckelkompetens. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till
Finansdepartementet.

Beslutet skickas till
Finansdepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §213 Remiss Finansdepartementet -

Skatteincitament för forskning och utveckling – En översyn av FoU-avdraget och
expertskattereglerna (SOU 2025:3)

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Remiss Finansdepartementet - Skatteincitament
för forskning och utveckling – En översyn av FoU-avdraget och
expertskattereglerna (SOU 2025:3)

• Förslag till yttrande KSAU 250428 Remiss Finansdepartementet - Skatteincitament
för forskning och utveckling – En översyn av FoU-avdraget och
expertskattereglerna (SOU 2025:3)

• Remiss Finansdepartementet - Skatteincitament för forskning och utveckling – En
översyn av FoU-avdraget och expertskattereglerna (SOU 2025:3)

• Skatteincitament för forskning och utveckling (SOU 2025:3)
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§ 151 Remiss Försvarsdepartementet - Plikten kallar! En modern
personalförsörjning av det civila försvaret (SOU 2025:6) 

STK-2025-507 

Sammanfattning 
Malmö stad har valt att yttra sig över Försvarsdepartementets remiss Plikten kallar! En 
modern personalförsörjning av det civila försvaret (SOU 2025:6). 

Utredningen har kartlagt behoven av personalförstärkning i det civila försvaret vid höjd 
beredskap. Fokus har legat på att analysera vilka verksamheter som har störst behov och 
hur dessa bör tillgodoses. Utredningen har också gjort en översyn av regelverket för 
personalförsörjningen av det civila försvaret. 

Med hänsyn till det allvarliga säkerhetsläget och ökade behov av personalförstärkning i det 
civila försvaret föreslår utredningen att regeringen aktiverar civilplikten generellt i det civila 
försvaret. Även mönstring och fullgörande av civilplikt med längre grundutbildning behövs 
för att trygga personalförsörjningen av det civila försvaret under överskådlig framtid. Den 
breda aktiveringen av civilplikten innebär dock inte att civilplikt genast kan och bör 
fullgöras i alla verksamheter. Regeringen bör enligt utredningen prioritera vissa 
verksamheter där behoven av civilpliktiga är störst. 

Stadskontoret tillstyrker generellt utredningens intention och förslag men med vissa 
förbehåll. Stadskontoret menar att samtliga områden bör utredas utifrån det samlade 
behovet av personalförstärkning. Vidare menar stadskontoret att området själavård och 
sociala insatser bör kvarstå och utredas vidare. 

Stadskontoret delar utredningens resonemang kring att alltför svepande beslut om allmän 
tjänsteplikt kan bli kontraproduktivt för totalförsvarets förmåga. Stadskontoret menar att 
det även vid höjd beredskap bör vara anställningar och relaterade avtal som är grunden vid 
utökade personalbehov. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till
Försvarsdepartementet.

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 2. 

Beslutet skickas till
Försvarsdepartementet 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250505 §226 Remiss Försvarsdepartementet - Plikten

kallar! En modern personalförsörjning av det civila försvaret (SOU 2025:6)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250505 Remiss Försvarsdepartementet - Plikten kallar!

En modern personalförsörjning av det civila försvaret (SOU 2025:6)
• Förslag till yttrande KSAU 250505 Remiss Försvarsdepartementet - Plikten kallar!

En modern personalförsörjning av det civila försvaret (SOU 2025:6)
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• Remiss Försvarsdepartementet - Plikten kallar! En modern personalförsörjning av
det civila försvaret (SOU 2025:6)

• Plikten kallar! En modern personalförsörjning av det civila försvaret (SOU 2025:6)
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§ 152 Remiss Justitiedepartementet - Hyra anstaltsplatser utomlands (Ds
2025:1) 

STK-2025-330 

Sammanfattning 
Justitiedepartementet har för yttrande översänt Ds 2025:1 ”Hyra av anstaltsplatser 
utomlands”.  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunledningens förslag till yttrande och skickar
yttrandet till Justitiedepartementet.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunledningens förslag till yttrande. 

Helena Nanne (M) yrkar bifall till stadskontorets ursprungliga förslag. 

Magnus Olsson (SD) yrkar att Malmö stad ska ställa sig positiv till Justitiedepartementets 
remiss. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Katrin 
Stjernfeldt Jammehs (S) yrkande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 3. 

Beslutet skickas till
Justitiedepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §222 med reservation (M) Remiss

Justitiedepartementet - Hyra anstaltsplatser utomlands (Ds 2025:1)
• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag yttrande 250428 Remiss

Justitiedepartementet - Hyra anstaltsplatser utomlands (Ds 2025:1)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Remiss Justitiedepartementet - Hyra

anstaltsplatser utomlands (Ds 2025:1)
• Kommunledningens reviderade förslag till yttrande KSAU 250428 Remiss

Justitiedepartementet - Hyra anstaltsplatser utomlands (Ds 2025:1)
• Förslag till yttrande KSAU 250428 Remiss Justitiedepartementet - Hyra

anstaltsplatser utomlands
• Remiss Justitiedepartementet - Hyra anstaltsplatser utomlands (Ds 2025:1)
• Hyra anstaltsplatser utomlands (Ds 2025:1)
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STK-2025-356 

Sammanfattning 
Justitiedepartementet har skickat betänkandet SOU 2025:11 Straffbarhetsåldern på remiss 
till Malmö stad. Betänkandet behandlar frågan om vid vilken ålder barn bör kunna hållas 
straffrättsligt ansvariga. 

Utredningen föreslår att straffbarhetsåldern sänks till 14 år, men endast för brott med ett 
minimistraff på fyra års fängelse. Den föreslagna förändringen ska införas som en särskild 
reglering och vara tidsbegränsad till fem år. 

Internremiss har skickats till grundskolenämnden, gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden samt arbetsmarknads- och socialnämnden. Samtliga tre 
nämnder har inkommit med yttranden. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till
Justitiedepartementet.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar att Malmö stad ska tillstyrka utredningens förslag. 

Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 4. 

Beslutet skickas till
Justitiedepartementet 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §220 med reservation (M) Remiss

Justitiedepartementet - Straffbarhetsåldern (SOU 2025:11)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Remiss Justitiedepartementet -

Straffbarhetsåldern (SOU 2025:11)
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• Förslag till yttrande KSAU 250428 Remiss Justitiedepartementet - 
Straffbarhetsåldern (SOU 2025:11) 

• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 250320 § 103 muntlig Reservation (M) 
och Reservation (SD) 

• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 250326 § 47 Reservation (M) och (SD) 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden delegationsbeslut 250402 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Remiss Justitiedepartementet - Straffbarhetsåldern (SOU 2025:11) 
• Straffbarhetsåldern (SOU 2025:11) 
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§ 154 Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - 
Livsmedelsverkets rapport om författningsändringar till följd av EU-
förordning om geografiska beteckningar 

STK-2025-285 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått en remiss från Landsbygds- och infrastrukturdepartementet gällande 
Livsmedelsverkets rapport om författningsändringar till följd av EU-förordningen om 
geografiska beteckningar. Förslaget svarar till en ny EU-förordning som började tillämpas 
den 13 maj 2024 (EU 2024/1143) och syftar till att skapa ett enhetligt skydd för geografiska 
beteckningar samt att upprätta ett system för skydd av garanterade traditionella specialiteter 
och frivilliga kvalitetsbegrepp. 
 
Ärendet har remitterats till miljönämnden. Miljönämnden tillstyrker de ändringar som 
Livsmedelsverket föreslagit i berörda lagar och förordningar. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsens godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
Miljönämnden 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §207 Remiss Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet - Livsmedelsverkets rapport om författningsändringar 
till följd av EU-förordning om geografiska beteckningar 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Livsmedelsverkets rapport om författningsändringar 
till följd av EU-förordning om geografiska beteckningar 

• Förslag till yttrande KSAU 250428 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Livsmedelsverkets rapport om författningsändringar 
till följd av EU-förordning om geografiska beteckningar 

• Miljönämnden beslut 250320 § 58 
• Remissvar miljönämnden 
• Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Livsmedelsverkets rapport 

om författningsändringar till följd av EU-förordning om geografiska beteckningar 
• Nationella författningsändringar till följd av EU-förordning om geografiska 

beteckningar 
• Kompletterande underlag till regeringsuppdrag om geografiska beteckningar 
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§ 155 Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Nya regler 
för vinterdäck och snökedjor 

STK-2025-316 
 
Sammanfattning 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet tagit fram förslag på skärpta krav om däck 
och däckutrustning. Malmö stad har fått möjlighet att lämna synpunkter på förslagen. 
Bakgrunden är de omfattande stopp i trafiken som inträffade vintern 2023/2024, bland 
annat på väg E22 mellan Hörby och Kristianstad. De nya bestämmelserna föreslås träda i 
kraft den 1 november 2025. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
Miljönämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250422 §197 Remiss Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet - Nya regler för vinterdäck och snökedjor 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250422 Remiss Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet - Nya regler för vinterdäck och snökedjor 
• Förslag till yttrande KSAU 250422 Remiss Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet - Nya regler för vinterdäck och snökedjor 
• Tekniska nämnden beslut 250325 § 58 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Miljönämnden beslut 250320 § 56 muntlig Reservation (V) 
• Remissvar miljönämnden 
• Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Nya regler för vinterdäck 

och snökedjor 
• Nya regler för vinterdäck och snökedjor 
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§ 156 Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Ändringar i 
trafikförordningen för underlättande av parkering för personal vid 
myndighet 

STK-2025-350 
 
Sammanfattning 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har gett Malmö stad möjlighet att lämna 
synpunkter på två olika förslag till ändringar i trafikförordningen (1998:1276). Ändringarna 
innebär utökade möjligheter för Arbetsmiljöverkets respektive Skatteverkets personal att 
stanna eller parkera där det annars är förbjudet. Ärendet har remitterats till tekniska 
nämnden som inkommit med yttrande. Stadskontoret har även inhämtat synpunkter från 
Parkeringsövervakning i Malmö 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar på följande tillägg i avsnittet Generella synpunkter i 
stadskontorets förslag till yttrande: "Malmö stad anser att parkering inte ska tillåtas där det 
råder stoppförbud". 
 
Anton Sauer (C) yrkar att Malmö stad avstyrker förslaget i dess helhet. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till  
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
Tekniska nämnden 
Parkeringsövervakning i Malmö 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §206 Remiss Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet - Ändringar i trafikförordningen för underlättande av 
parkering för personal vid myndighet 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Ändringar i trafikförordningen för underlättande av 
parkering för personal vid myndighet 
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• Förslag till yttrande KSAU 250428 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Ändringar i trafikförordningen för underlättande av 
parkering för personal vid myndighet 

• Tekniska nämnden beslut 250325 § 59 Särskilt yttrande (SD) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Ändringar i 

trafikförordningen för underlättande av parkering för personal vid myndighet 
• Promemoria hemställan Arbetsmiljöverket parkering 
• Utökade möjligheter för Skatteverkets personal att stanna eller parkera där det 

annars är förbjudet 
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§ 157 Remiss Utbildningsdepartementet - Bättre förutsättningar för 
trygghet och studiero i skolan (SOU 2025:8) 

STK-2025-357 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått möjlighet att yttra sig över betänkandet av utredningen om Bättre 
förutsättningar för trygghet och studiero i skolan (SOU 2025:8). De samlade förslag som 
utredningen lämnar syftar till att åstadkomma en varaktigt förbättrad trygghet och studiero 
i skolan genom flera samverkande åtgärder. Utredningen lämnar också förslag om ett 
nationellt frånvaroregister. Utredningens författningsförslag föreslås träda i kraft den 1 juli 
2026. 
 
Förskoleförvaltningen, grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
har yttrat sig i ärendet. Nämnderna ställer sig positiva till vissa delar av utredningens förslag 
men anser att flera delar behöver utredas vidare.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunledningens förslag till yttrande och skickar 
yttrandet till Utbildningsdepartementet. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunledningens förslag till yttrande. 
 
Helena Nanne (M) yrkar på tillstyrkan till utredningens förslag undantaget avsnitt 4.3. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar på att tillstyrka utredningen. 
 
Anfal Saad Mahdi (V) yrkar bifall till stadskontorets ursprungliga förslag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Katrin 
Stjernfeldt Jammehs (S) yrkande. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 5. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 6. 
 
Anfal Saad Mahdi (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 7. 

Beslutet skickas till  
Utbildningsdepartementet 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250505 §225 med reservation (M) Remiss 

Utbildningsdepartementet - Bättre förutsättningar för trygghet och studiero i skolan 
(SOU 2025:8) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250505 Remiss Utbildningsdepartementet - Bättre 
förutsättningar för trygghet och studiero i skolan (SOU2025:8) 

• Kommunledningens förslag till yttrande KSAU 250505 Remiss 
Utbildningsdepartementet - Bättre förutsättningar för trygghet och studiero i skolan 
(SOU2025:8) 

• Förslag till yttrande KSAU 250505 Remiss Utbildningsdepartementet - Bättre 
förutsättningar för trygghet och studiero i skolan (SOU 2025:8) 

• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 250328 § 43 muntlig Reservation 
(SD) Reservation (M) och Särskilt yttrande (L) 

• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 250326 § 39 Särskilt yttrande (L) och Reservation (M) 

och (SD) 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Remissvar förskoleförvaltningen 
• Remiss Utbildningsdepartementet - Bättre förutsättningar för trygghet och studiero 

i skolan (SOU 2025:8) 
• Bättre förutsättningar för trygghet och studiero i skolan (SOU 2025:8) 
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§ 158 Remiss Utbildningsdepartementet - På språklig grund (SOU 2025:9) 

STK-2025-382 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått möjlighet att yttra sig över betänkandet av utredningen om införandet 
av grundläggande svenska och översyn av modersmålsundervisningen, På språklig grund 
(SOU 2025:9). Utredningen består av två delar. 
 
I den första delen föreslår utredningen att grundläggande svenska som andraspråk ska 
införas. I den andra delen har utredaren även haft i uppdrag att analysera om, och i så fall 
hur, modersmålsundervisningen påverkar elevers integration, studieresultat och 
kunskapsutveckling i svenska språket. 
 
Grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har yttrat sig i ärendet. 
Nämnderna ställer sig i huvudsak positiva till förslagen som presenteras i betänkandet. 
Synpunkter på delar av betänkandet lämnas i förslag till yttrande. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Utbildningsdepartementet. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att avsnitt 8.1.2 från stadskontorets förslag till yttrande ska 
strykas. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 8. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutet skickas till  
Utbildningsdepartementet 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §221 med reservation (M) Remiss 

Utbildningsdepartementet - På språklig grund (SOU 2025:9) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Remiss Utbildningsdepartementet - På språklig 

grund (SOU 2025:9) 
• Förslag till yttrande KSAU 250428 Remiss Utbildningsdepartementet - På språklig 

grund (SOU 2025:9) 
• Grundskolenämnden beslut 250326 § 46 Reservation (SD) och (M) 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 250328 § 42 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Remiss Utbildningsdepartementet - På språklig grund (SOU 2025:9) 
• På språklig grund (SOU 2025:9) 
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§ 159 Ansökan Fryshuset om medel till verksamhet Elektra Malmö 

STK-2024-1367 
 
Sammanfattning 
Fryshuset Malmö har till kommunstyrelsen inkommit med en ansökan om verksamhetsstöd 
om 1 025 000 kronor för att bedriva projektet Elektra Malmö. Elektra Malmö är en 
verksamhet inom Fryshuset som arbetar förebyggande mot hedersrelaterat våld och 
förtryck. Ansökan avser projektstöd för år 2025 eftersom tidigare EU-finansiering tagit 
slut. Sökta medel ska främst användas till finansiering av personal, men även till lokal, 
material, målgruppskostnader, administrativa kostnader samt marknadsföring och PR. 
 
Fryshuset Malmö erhåller redan ett verksamhetsstöd från kommunstyrelsen om 2 000 000 
kronor för verksamhetsår 2025. Stödet erhölls även verksamhetsår 2024 samt har ett 
inriktningsbeslut för verksamhetsår 2026. Verksamhetsstödet är allmänt hållet och avser 
främst medel för lokal- och personalkostnader. I stödets motivering ges förutsättningar för 
bedrivandet av flera av Fryshuset Malmös verksamheter, bland annat Elektra Malmö.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen avslår Fryshuset Malmös ansökan om verksamhetsstöd om 
1 025 000 kronor till projektet Elektra Malmö för verksamhetsår 2025. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att kommunstyrelsen ska anmoda arbetsmarknads- och 
socialnämnden att behandla ansökan. 
 
Anton Sauer (C) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla hela det ansökta beloppet. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till  
Fryshuset 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250414 §186 med reservation (M)  Ansökan Fryshuset om 

medel till verksamhet Elektra Malmö 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250414 Ansökan Fryshuset om medel till verksamhet 

Elektra 
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• Ansökan Elektra 2025 (signerad)
• Ansökan Fryshuset om medel till verksamhet Elektra Malmö
• Resultaträkning Fryshuset Malmö 2024 till Malmö Stad
• Fryshuset Årsrapport 2023
• Signerat protokoll konstituerande styrelsemöte 2024-06-12
• Stadgar för Stiftelsen Fryshuset reviderade av Styrelsen 2018-03-20
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§ 160 Ansökan Malmö Pride om bidrag för evenemang Malmö Pride 2025 

STK-2025-226 

Sammanfattning 
Den ideella föreningen Malmö Pride har inkommit med en ansökan om bidrag på 1 700 
000 kronor för att genomföra Malmö Pride 2025, evenemanget. 

Stadskontorets bedömning är att evenemanget positionerar Malmö stad samt ligger väl i 
linje med stadens uppdrag att arbeta mot diskriminering och för inkludering. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen anslår 1 200 000 kronor till föreningen Malmö Pride ur
kommunstyrelsens anslag för projekt och utredningar för genomförande av
Malmö Pride 2025.

2. Kommunstyrelsens beslut förutsätter övrig medfinansiering enligt den
finansieringsplan som angetts i ansökan.

3. Kommunstyrelsens beslut förutsätter att Malmö stads medverkan exponeras i
marknadsföringen av arrangemanget.

4. Kommunstyrelsen uppmanar Malmö Pride att senast fyra månader efter att
evenemanget genomförts återkomma med rapport om hur medlen använts.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Anton Sauer (C) yrkar att föreningen Malmö Pride ska tilldelas hela det ansökta beloppet. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Anders Skans (V) yrkar att hela ansökan ska bifallas. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Anders Skans (V) och Anfal Saad Mahdi (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 9. 

Beslutet skickas till
Föreningen Malmö Pride 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, avdelningen omvärld och näringsliv 
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Stadskontoret, avdelningen intern ledning och stöd, enheten ekonomi och utveckling 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §208 Ansökan Malmö Pride om bidrag för

evenemang Malmö Pride 2025
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Ansökan Malmö Pride om bidrag för evenemang

Malmö Pride 2025
• Ansökan evenemang Malmö Pride
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§ 161 Återrapportering 2024 Skånes Stadsmission projektet ”Barns
Bostad först” 

STK-2023-1241 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beviljade den 6 december 2023 (§365) Skånes Stadsmission ett bidrag 
om 1 000 000 kronor för projektet ”Barns Bostad Först” för verksamhetsår 2024. Skånes 
Stadsmission återrapporterar i aktuellt ärende till kommunstyrelsen hur beviljade medel för 
verksamhetsperioden 2024 har använts.  

Skånes Stadsmission uppger att syftet med projektet ”Barns Bostad först” är att sänka 
trösklarna till bostadsmarknaden och att finna nya angreppssätt för att motverka strukturell 
hemlöshet för barnfamiljer i Malmö. Arbetet utgår från Skånes Stadsmissions barn- och 
familjeverksamhet ”Unga Forum” där barnfamiljer erbjuds stöd av olika slag. I samarbete 
med fastighetsägare ska barnfamiljer ges möjligheten till ett varaktigt boende. Skånes 
Stadsmission ansvarar för urvalet och matchningen av barnfamiljerna för att ge ett 
individuellt stöd som familjerna kan behöva. Projektet har hittills gett nio barnfamiljer 
förstahandskontrakt i Malmö.  

Stadskontoret bedömer att ”Barns Bostad först” knyter an till kommunfullmäktigemål om 
att skapa en mer jämlik stad med goda uppväxtvillkor för barn och unga.  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner Skånes Stadsmissions återrapportering av beviljade
medel avseende år 2024.

2. Kommunstyrelsen uppmanar Skånes Stadsmission att under 2026 inkomma till
stadskontoret med återrapportering kring de 4 119 000 kronor organisationen
fick i extra bidrag att använda 2024 och 2025 (STK-2023-1718).

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 10. 

Beslutet skickas till
Skånes Stadsmission 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250422 §202 Återrapportering Skånes Stadsmission -

Barns bostad först 2024
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250422 Återrapportering Skånes Stadsmission - Barns

bostad först 2024
• Barns Bostad först en forskningsrapport om erfarenheterna av ett års arbete
• Bilaga ekonomisk redovisning Skåne Stadsmission Barns Bostad först
• Protokoll till styrelsemöte nr 6 2024 Styrelsen för stiftelsen Skåne Stadsmission
• Skåne Stadsmission barns Bostad först Effektrapport 2024
• Stadgar Skåne Stadsmission
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STK-2024-1302 

Sammanfattning 
Sedan 2020 har Malmö stad drivit ett arbete mot antisemitism, rasism och diskriminering 
kallat Öppna Malmö. Syftet har varit att samla alla stadens förvaltningars olika insatser 
under ett paraply för att lättare synliggöra allt som pågår och kunna följa upp effekterna av 
dessa insatser. Arbetet har letts av en styrgrupp på direktörsnivå som samordnats och 
administrerats av kulturförvaltningen. 

Kommunstyrelsen återremitterade på sitt möte den 5 februari 2024 §76 förslaget om 
inriktningen med Öppna Malmö till stadskontoret med ett uppdrag att återkomma med ett 
mer detaljerat förslag. 

Föreslaget ärende innebär i korthet att en årlig aktivitetsvecka benämnd ”Malmö Möts” 
ersätter konceptet Öppna Malmö. I Malmö Möts samordnas och inkluderas andra 
aktiviteter och aktörer inom området inkludering och delaktighet. Övergripande vision för 
Malmö Möts föreslås vara: Malmö- en ledande stad för demokratisk utveckling. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att, i samverkan med stadens
förvaltningar, utveckla ett koncept för arbetet med aktiv inkludering och
delaktighet i enlighet med vad som anges i ärendet.

2. Kommunstyrelsen överför 3 780 000 kronor för 2025 ur kommunstyrelsens
anslag till förfogande inom finansiering till kommunstyrelsen, för arbetet
beskrivet i ärendet.

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att återkomma med en
återrapportering till kommunstyrelsen senast i april 2026.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar avslag på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Anton Sauer (C) yrkar avslag på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Anders Skans (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 11. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 12. 

26

§ 162 Utveckling av Öppna Malmö; efter återremiss



Beslutet skickas till
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
MKB Fastighets AB 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §224 Utveckling av Öppna Malmö; nu svar på

återremiss
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Utveckling av Öppna Malmö; efter återremiss
• Beslut KS 250205 §76 Utveckling av Öppna Malmö
• Förslag till beslut KSAU 250203 §61 Utveckling av Öppna Malmö
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250203 Förslag till utveckling av Öppna Malmö
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§ 163 Genomlysning av visselblåsarfunktion 

STK-2024-1681 
 
Sammanfattning 
Stadskontoret har initierat en extern genomlysning av visselblåsarfunktionen två år efter 
införandet i enlighet med de av kommunstyrelsen beslutade riktlinjerna, STK-2022-455. 
Den externa utredaren har bedömt att staden i huvudsak uppfyller kraven i lagstiftningen 
men att vissa områden kan utvecklas och förfinas för att göra funktionen mer effektiv och 
robust. Stadskontoret överlämnar förslag till åtgärder med anledning av de 
rekommendationer som framkommit i rapporten.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till åtgärder med anledning av Rapport 
Genomlysning av visselblåsarfunktionen i Malmö stad och dess förmåga att 
hantera visselblåsarärenden och lägger rapporten till handlingarna. 

Beslutet skickas till  
Samtliga nämnder 
Samtliga helägda bolag 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd 
Stadskontoret, Kommunikationsavdelningen 
Stadskontoret handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §215 Genomlysning av visselblåsarfunktion 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Förslag på åtgärder med anledning av Rapport 

genomlysning av visselblåsarfunktionen 
• Rekommendationer från granskning, visselblåsarlagen 
• Genomlysning av Malmö stads visselblåsarfunktionen. Slutrapport 
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§ 164 Arkivredovisning för kommunstyrelsen

STK-2025-296 

Sammanfattning 
I Malmö stads föreskrifter för den kommunala arkivvården, antagna av 
kommunfullmäktige den 27 april 2023, fastslås att samtliga nämnder ska redovisa sina arkiv 
i en verksamhetsbaserad arkivredovisning. 

Kommunstyrelsens arkivredovisning, antagen den 10 mars 2021, underlättar för 
allmänheten att ta del av dess allmänna handlingar och fungerar internt inom stadskontoret 
som ett hjälpmedel och styrdokument gällande hantering och gallring av allmänna 
handlingar. Sedan arkivredovisningen antogs har det skett förändringar inom 
stadskontorets organisation och det har därför uppstått ett behov av att revidera 
arkivredovisningen så att den bättre speglar verksamheten. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen fastställer Arkivredovisning för kommunstyrelsen och att den
börjar gälla den 7 maj 2025.

2. Kommunstyrelsen upphäver från och med den 6 maj 2025 tidigare fastställda
arkivredovisningar och dokumenthanteringsplaner.

3. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att vid behov genomföra mindre
förändringar i Arkivredovisning för kommunstyrelsen.

Beslutet skickas till
Stadsarkivet 
Stadskontoret, avdelningen för bolag och kommunalförbund 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontoret, avdelningen för omvärld och näringsliv 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontoret, kommunikationsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250422 §203 Arkivredovisning för kommunstyrelsen
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250422 Arkivredovisning för kommunstyrelsen
• Tillsynsrapport - Godkännande av arkivredovisning
• Förslag till Arkivredovisning för kommunstyrelsen från och med 2025-05-07
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§ 165 Objektsgodkännande för projekt 7347 Öster om skolan, Hyllie -
tekniska nämnden 

STK-2025-461 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för projekt 7347, 
Öster om skolan. Förslaget är att kommunstyrelsen beviljar tekniska nämnden 
objektsgodkännande om 36 mnkr, samt godkänner årliga driftkonsekvenser om 2,15 mnkr 
brutto. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande för projekt
7347, Öster om skolan, till en beräknad bruttoutgift om 36 mnkr.

2. Kommunstyrelsen godkänner årliga driftkonsekvenser om 2,15 mnkr brutto.
Detta under förutsättning att driftkonsekvenserna ryms inom den av
kommunfullmäktige beslutade ramen för driftkonsekvenser för gällande år för
tekniska nämnden.

Beslutet skickas till
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §216 Objektsgodkännande för projekt 7347 Öster

om skolan, Hyllie - tekniska nämnden
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Objektsgodkännande Tekniska nämnden Projekt

7347 Öster om skolan, Hyllie
• Tekniska nämnden beslut 250224 § 44
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret
• Underlag objektsgodkännande - projekt 7347 Öster om skolan
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§ 166 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2026-2035 

STK-2024-1746 
 
Sammanfattning 
I ärendet presenteras förslag till Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2026–2035. Den 
utgör stadens övergripande styrdokument för planeringen av verksamhetslokaler. I planen 
ges en övergripande bild av det befintliga beståndet av verksamhetslokaler, vad lokalerna 
kostar samt framtida behov av lokaler inom olika verksamhetsområden. 
 
Kommunfullmäktige föreslås godkänna förslag till Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 
2026–2035 samt ge servicenämnden i uppdrag att redovisa en övergripande dokumenterad 
underhållsplan för stadens befintliga bestånd i samband med att nämnden beslutar om 
lokalförsörjarplan under 2025. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2026–
2035. 
  

2. Kommunfullmäktige ger servicenämnden i uppdrag att redovisa en övergripande 
dokumenterad underhållsplan för Malmö stads befintliga lokalbestånd i samband 
med att nämnden beslutar om lokalförsörjarplan under 2025. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att följande text läggs till på sida 27 i lokalförsörjningsplanen efter 
texten om boendeverksamhet enligt LSS och SoL: "Eftersom gruppbostad högst bör och 
kan beläggas med 3-5 hyresgäster behöver planering av lokalanskaffning ta hänsyn till 
detta". 
 
Helena Nanne (M) yrkar även på följande tillägg i slutet av tredje stycket på sida 29 i 
lokalförsörjningsplanen: "Vidare behöver behovet av fler simytor i östra Malmö 
tillgodoses". 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) bägge yrkanden. 
 
Anton Sauer (C) yrkar att kommunfullmäktige ska ge servicenämnden i uppdrag att utreda 
förutsättningar för samförläggning och samutnyttjande av olika verksamheter. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) andra yrkande om simytor. 
 
Anders Skans (V) yrkar på följande tillägg i lokalförsörjningsplanen: 

1. Välfärdslokalerna ska i huvudsak ägas av kommunen. 
2. Vi ska bygga nya förskolor för att kunna minska antalet barn per barngrupp. 
3. Skolor ska byggas så undervisning kan ske i mindre grupper. Geografisk närhet är 

viktigare än att bygga stora enheter. 
4. Fritidshemmen ska ha anpassade lokaler för sin verksamhet. 
5. LSS bostäder ska planeras utifrån Socialstyrelsens riktlinjer där 3-5 platser per 

boende är norm. 
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6. Biståndsbedömda trygghetsboende ska ingå i planen.
7. Lokalerna ska byggas så föreningslivet kan utnyttja dessa när ordinarie

verksamhet är stängd.
8. En långsiktig plan för värmestugor för hemlösa ska finnas i planen.

Helena Nanne (M) instämmer i Anton Sauers (C) yrkande om uppdrag till servicenämnden. 

Ordföranden ställer först proposition på Helena Nannes (M) förslag om tillägg på sida 27 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår förslaget om tillägg.  

Ordföranden ställer sedan proposition på Helena Nannes (M) förslag om tillägg på sida 
29 mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår förslaget om tillägg. 

Ordföranden ställer därefter proposition på Anders Skans (V) förslag om tillägg i 
lokalförsörjningsplanen mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår förslagen om 
tillägg. 

Ordföranden ställer slutligen proposition på Anton Sauers (C) yrkande 
mot kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 13. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 14. 

Anders Skans (V) och Anfal Saad Mahdi (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 15. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250407 §179 med reservation (M) Lokalförsörjningsplan

för Malmö stad 2026-2035
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250407 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2026-2035
• Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2026-2035
• Bilaga samlad lokalplanering - Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2026-2035
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 241219 § 375 med särskilt yttrande

(SD)
• Lokalbehovsplan 2026-2035 arbetsmarknads- och socialnämnden
• Fritidsnämnden beslut 241218 § 141 med särskilt yttrande (SD)
• Lokalbehovsplan 2026-2035 fritidsnämnden
• Funktionsstödsnämnden beslut 241216 §121 Reservation (M) och (V)
• Lokalbehovsplan funktionsstödsnämnden 2026-2035
• Förskolenämnden beslut 241218 § 191 med reservation (V), muntlig reservation

(M), särskilt yttrande (M) och (SD)
• Lokalbehovsplan 2026-2035 förskolenämnden
• Grundskolenämnden beslut 241218 § 192 reservation (V) och särskilt yttrande (M)
• Lokalbehovsplan 2026-2035 grundskolenämnden
• Prognos för den geografiska lokalbehovsutvecklingen 2026-2035

grundskolenämnden
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• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 241219 §194 
• Lokalbehovsplan 2026-2035 gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 241219 §123 Särskilt yttrande (M) och 

(C) 
• Lokalbehovsplan 2026-2035 Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Kommunstyrelsen beslut 241127 § 322 
• Lokalbehovsplan 2026-2035 Kommunstyrelsen 
• Kulturnämnden beslut 241216 § 131 
• Lokalbehovsplan 2026-2035 Kulturnämnden 
• Bilaga 1 Hyror 
• Bilaga 2 Nyttjandegrad 2023 
• Utvecklingsplan AAH (efter AU) 
• Utvecklingsplan BiM lokaler - 2026-2035 
• Miljönämnden beslut 241212 §192 
• Lokalbehovsplan 2026-2035 miljönämnden 
• Revisorskollegiet beslut 241218 § 151 
• Lokalbehovsplan 2026-2035 Revisorskollegiet 
• Servicenämnden beslut 241218 §110 Reservation (M) 
• Lokalförsörjarplan 2026-2035 servicenämnden 
• Bilaga A - Lokalförsörjningsplan servicenämnden 
• Bilaga B - Lokalförsörjningsplan servicenämnden 
• Bilaga C - Lokalförsörjningsplan servicenämnden 
• Servicenämnden beslut 241218 § 109 
• Lokalbehovsplan 2026-2035 servicenamnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 241212 §356 Särskilt yttrande (M) och (C) 
• Lokalbehovsplan 2026-2035 stadsbyggnadsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 241212 § 274 Tekniska nämnden 
• Lokalbehovsplan 2026-2035 - Tekniska nämnden 
• Valnämnden beslut 241112 § 49 
• Lokalbehovsplan 2026-2035 Valnämnden 
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§ 167 Ägardirektiv Copenhagen-Malmö Port AB (CMP) 

STK-2024-1418 
 
Sammanfattning 
Den 29 augusti 2024 beslutade den danska ägaren Udviklingsselskabet By & Havn i/s (By 
& Havn) om en ägarstrategi för deras ägande i Malmö Copenhagen Port AB (CMP). I 
dialog med By & Havn, CMP och fastighets- och gatukontoret har stadskontoret tagit fram 
ett ägardirektiv för Malmö stads ägandeandel i bolaget. Detta för att utveckla en mer 
samordnad styrning mellan huvudägarna och för att tydliggöra kommunstyrelsens 
uppsiktsplikt över bolaget. Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige att fastställa 
ägardirektiv för Malmö Copenhagen Port AB. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer ägardirektiv för Copenhagen Malmö Port AB. 
  

2. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart. 
   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anton Sauer (C) yrkar att Copenhagen Malmö Port AB ska verka för att containeranlöp 
sker till både Malmö och Köpenhamn. 
 
Håkan Fäldt (M) instämmer i Anton Sauers (C) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C), Håkan Fäldt (M) och Helena Nanne (M) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 16. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 17. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250414 §193 Ägardirektiv Copenhagen-Malmö Port AB 

(CMP) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250414 Ägardirektiv Copenhagen-Malmö Port AB 

(CMP) 
• Förslag till ägardirektiv för Copenhagen Malmö Port AB (CMP) 
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§ 168 Ägardirektiv för Malmö stads helägda bolag 

STK-2025-272 
 
Sammanfattning 
Stadskontoret har genomfört en översyn av generella ägardirektiv för de helägda 
kommunala aktiebolagen samt särskilda ägardirektiv för Malmö Stadshus AB, MKB 
Fastighets AB, Minc i Sverige AB, Malmö Stadsteater AB, Boplats Syd AB, Malmö Live 
Konserthus AB, Malmö Kommuns Parkeringsaktiebolag och Malmö Leasing AB. 
 
Översynen har resulterat i styrdokumentet Ägardirektiv för Malmö stads helägda bolag 
innehållande generella ägardirektiv för samtliga av Malmö stad helägda aktiebolag samt 
särskilda ägardirektiv för Malmö Stadshus AB, MKB Fastighets AB, Minc i Sverige AB, 
Malmö Stadsteater AB, Boplats Syd AB, Malmö Live Konserthus AB, Malmö Kommuns 
Parkeringsaktiebolag och Malmö Leasing AB. 
 
Ägardirektiven för Malmö stads helägda bolag syftar till, att likt stadens samlade 
reglementen för nämnderna, bidra till en bättre överblick över kommunfullmäktiges 
målsättningar för de helägda kommunala aktiebolagen, bolagens verksamheter och 
bolagens uppdrag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer Ägardirektiv för Malmö stads helägda bolag vad 
gäller Generella ägardirektiv för Malmö Stads helägda bolag enligt förslag, att 
gälla för Malmö Stadshus AB, MKB Fastighets AB, Minc i Sverige AB, Malmö 
Energi och Hållbarhet AB, Malmö Stadsteater AB, Malmö Live Konserthus AB, 
Boplats Syd AB, Malmö Leasing AB, Malmö Kommuns Parkeringsaktiebolag 
och Parkeringsövervakning i Malmö AB. 
  

2. Kommunfullmäktige fastställer enligt förslag Särskilda ägardirektiv för Malmö 
Stadshus AB, Boplats Syd AB, Malmö Leasing AB, Minc i Sverige AB, MKB 
Fastighets AB, Malmö Stadsteater AB, Malmö Live Konserthus AB och Malmö 
Kommuns Parkeringsaktiebolag. 
  

3. Kommunfullmäktige upphäver nuvarande Generella ägardirektiv för Malmö 
kommuns helägda aktiebolag. 
  

4. Kommunfullmäktige upphäver nuvarande Särskilda ägardirektiv för Malmö 
Stadshus AB, Boplats Syd AB, Malmö Leasing AB, Minc i Sverige AB, MKB 
Fastighets AB, Malmö Stadsteater AB, Malmö Live Konserthus AB och Malmö 
Kommuns Parkeringsaktiebolag. 
  

5. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart. 
   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anton Sauer (C) yrkar att det ska infogas i ägardirektiven att Malmö stads helägda bolag 
inte ska konkurrera med privata företag eller verksamheter. 
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Magnus Olsson (SD) yrkar att punkt 13.2 Miljöprogrammet för Malmö stad på sida 17 i 
förslaget till ägardirektiv för Malmö stads helägda bolag ska strykas. 

Anders Skans (V) yrkar på följande ändringar gentemot förslaget till ägardirektiv för Malmö 
stads helägda bolag: 

• stryka punkt 3.1 på sida 10.
• stryka meningen "Bolaget ska ha som ett långsiktigt mål att öka

självfinansieringsgraden och därmed minska behovet av tillskott från ägaren" i
punkt 3.1 på sida 29.

• stryka meningen "I samband med s.k. bolagsförvärv kan MKB dock, utan
kommunfullmäktiges ställningstagande, avyttra enstaka fastigheter när det
behövs för att uppnå en rationell förvaltning" på sida 35.

• ersätta meningen "Bolaget ska i möjligaste mån tillämpa Malmömodellen i sin
hyressättning" med meningen "MKB ska i sin hyressättning utgå från
Malmöbornas ekonomiska förutsättningar och ha en så låg hyresnivå som möjligt
utan att det riskerar bolagets överlevnad".

• införa ett tydligt barnrättsperspektiv i MKB:s ägardirektiv som tydliggör
handlingsutrymmet och tolkningsmöjligheterna kring hur barns rättigheter
hanteras i förhållande till affärsmässigheten genom det sociala ansvaret.

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 18. 

Anders Skans (V) och Anfal Saad Mahdi (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 19. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250505 §231 Ägardirektiv för Malmö stads helägda bolag
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250505 Ägardirektiv för Malmö Stads helägda bolag
• Förslag till Ägardirektiv för Malmö stads helägda bolag
• Gällande Generella ägardirektiv för Malmö stads helägda bolag
• Gällande särskilda ägardirektiv Malmö Stadshus AB
• Gällande särskilda ägardirektiv för Boplats Syd AB
• Gällande särskilda ägardirektiv för Minc i Sverige AB
• Gällande särskilda ägardirektiv för Malmö Leasing AB
• Gällande särskilda ägardirektiv för Malmö Stadsteater AB
• Gällande särskilda ägardirektiv för Malmö Live Konserthus AB
• Gällande särskilda ägardirektiv för MKB Fastighets AB
• Gällande särskilda ägardirektiv för Malmö Kommuns Parkeringsaktiebolag
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§ 169 Uppdrag budget 2023 - Hur Storstadspaketet kan bidra till fler gröna 
mötesplatser 

STK-2025-468 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden och stadsbyggnadsnämnden fick i Malmö stads budget 2023 i uppdrag 
att tillsammans med boende och näringsidkare undersöka hur storstadspaketet kan bidra till 
fler gröna mötesplatser för umgänge, kvartersparker, delad mobilitet och barns rörelse. 
Nämnderna ombads återrapportera till kommunfullmäktige i ett särskilt ärende. 
Återrapportering av uppdraget sker i föreliggande rapport, som godkänts i tekniska 
nämnden (särskilt yttrande (SD)) och stadsbyggnadsnämnden (särskilt yttrande (M) och (C) 
samt särskilt yttrande (SD)) i februari 2025.  
 
Rapporten omfattar bland annat följande områden: Koppling till relevanta styrdokument i 
Malmö stad, kartläggning av förvaltningarnas arbetssätt med delaktighet och involvering av 
boende och näringsidkare längs Storstadspaketets stråk samt utvärdering av tidigare 
genomfört arbete i några projekt inom Storstadspaketet. I rapporten beskrivs lärdomar som 
har dragits under arbetets gång, som nu används i det fortsatta arbetet med genomförande 
av Storstadspaketet. Vidare redogörs för nämndernas åtgärder i linje med intentionerna i 
budgetuppdraget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner återrapportering av kommunfullmäktigeuppdrag 
2023 om hur Storstadspaketet kan bidra till flera gröna mötesplatser för 
umgänge, kvartersparker, delad mobilitet och barns rörelse. 

   
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 20. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 21. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250414 §188 med särskilt yttrande (M) Uppdrag budget 

2023 - Hur Storstadspaketet kan bidra till fler gröna mötesplatser 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250414 Uppdrag budget 2023 - Tillsammans med 

boende och näringsidkare undersöka hur storstadspaketet kan bidra till fler gröna 
mötesplatser 

• KF uppdrag 2023 Storstadspaketet 250211 
• Tekniska nämnden beslut 250224 § 37 Särskilt yttrande (SD) 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 250226 § 59 Särskilt yttrande (M+C) och (SD) 
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§ 170 Avgift för gårdsförsäljningstillstånd samt tillsyn enligt alkohollagen 

STK-2025-588 
 
Sammanfattning 
Riksdagen har beslutat om ändringar i alkohollagen för att möjliggöra gårdsförsäljning av 
alkoholdrycker i samband med besöksarrangemang. Lagändringarna träder i kraft den 1 
juni 2025 och ska gälla i sex år och utvärderas under denna period. 
 
Kommunfullmäktige behöver med anledning av lagändringarna besluta om en ny avgift för 
prövning av tillstånd samt tillsyn av gårdsförsäljning av alkohol i enlighet med alkohollagen. 
Arbetsmarknads- och socialnämnden har därför inkommit med förslag på nya avgifter. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att avgiften för prövning av tillstånd för 
gårdsförsäljning av alkohol ska uppgå till 10 000 kr samt att årlig avgift för tillsyn 
av gårdsförsäljning av alkohol ska uppgå till 7 000 kr. 
  

2. Kommunfullmäktige beslutar att de nya avgifterna ska träda i kraft den 1 juni 
2025. 
  

3. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart. 
   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar på följande tillägg: "Kommunfullmäktige beslutar att bemyndiga 
arbetsmarknads- och socialnämnden att reducera avgiften för prövning av tillstånd samt 
tillsyn av gårdsförsäljning av alkohol för sökande som redan har ett stadigvarande 
serveringstillstånd". 
 
Anton Sauer (C) yrkar att: 

• verksamheter som redan har ett serveringstillstånd inte betalar för dubbel tillsyn. 
• gårdsförsäljningstillståndet ska uppgå till 75 procent av avgiften för stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten eller i slutet sällskap (idag 10 000 kronor). 
• tillsynsavgiften beräknas utifrån klass 2 i kategoriseringen för rörliga 

tillsynsavgifter. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 22. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en skriftlig reservation, 
bilaga 23. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 24. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §217 med reservation (M) Avgift för 

gårdsförsäljningstillstånd samt tillsyn enligt alkohollagen 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Avgift för gårdsförsäljningstillstånd samt tillsyn 

enligt alkohollagen 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 250320 § 107 
• Tjänsteskrivelse arbetsmarknads- och socialförvaltningen 
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§ 171 Chefers förutsättningar när det gäller antal medarbetare per chef 

STK-2024-870 
 
Sammanfattning 
I samband med Personalredovisning 2023 gav kommunstyrelsen stadskontoret i uppdrag 
att inom ramen för arbetet med att stärka chefs- och ledarskapet att utreda chefers 
förutsättningar utifrån antal medarbetare per chef. Som en del i uppdraget har en rapport 
tagits fram som syftar till att skapa en bild av chefers förutsättningar i Malmö stad kopplat 
till aktuell forskning inom området. 
 
Rapporten innehåller förslag på riktvärde om antal medarbetare per chef samt 
genomförande och tidplan. Malmö stads nämnder och arbetstagarorganisationer har getts 
möjlighet att lämna synpunkter i ärendet. I ärendet redovisas rapporten och nämndernas 
samt arbetstagarorganisationernas synpunkter, för ställningstagande i kommunfullmäktige. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige inför ett riktvärde på högst 30 medarbetare per chef för 
Malmö stads nämnder. 

2. Kommunfullmäktige godkänner förslag till tidplan och genomförande i ärendet. 
 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

3. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen och i enlighet med kommunstyrelsens 
beslut den 10 april 2024 § 98 fjärde beslutspunkten, anses återrapportering av 
stadskontorets uppdrag, att inom ramen för arbetet med att stärka chefs- och 
ledarskapet att utreda chefers förutsättningar utifrån antal medarbetare per chef, 
slutfört. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anton Sauer (C) yrkar att riktvärdet ska vara på 25 medarbetare per chef. 
 
Anton Sauer (C) yrkar även att verksamheter och nämnder som idag ligger högt över 
riktvärdet särskilt ska belysas i personalredovisningen med handlingsplan för hur målet ska 
vara uppnått till 2030. 
 
Anfal Saad Mahdi (V) yrkar att maxtaket ska vara 25 medarbetare per chef. 
 
Helena Nanne (M) instämmer i Anton Sauers (C) andra yrkande. 
 
Ordföranden ställer först proposition på bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
mot Anfal Saad Mahdis (V) yrkande samt mot Anton Sauers (C) första yrkande och finner 
att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. Därefter 
ställer ordförande proposition på Anton Sauers (C) andra yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 
 
Anders Skans (V) och Anfal Saad Mahdi (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 25. 
 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 26. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250428 §218 Chefers förutsättningar när det gäller antal 

medarbetare per chef 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250428 Chefers förutsättningar när det gäller antal 

medarbetare per chef 
• Rapport - Chefers förutsättningar när det gäller antal medarbetare per chef 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 250226 § 69 Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar Arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 250226 § 35 
• Remissvar fritidsnämnden 
• Funktionsstödsnämnden beslut 250224 § 15 Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar funktionsstödsnämnden 
• Förskolenämnden beslut 250129 § 8 Reservation (V) 
• Remissvar förskolenämnden 
• Grundskolenämnden beslut 250129 § 7 Reservation (M) och muntlig Reservation (V) 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 250228 § 22 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 250226 § 18 Särskilt yttrande (M+C) och (V) 
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Kulturnämnden beslut 250225 § 28 
• Remissvar kulturnämnden 
• Miljönämnden beslut 250228 § 39 
• Remissvar miljönämnden 
• Servicenämnden beslut 250226 § 19 
• Remissvar servicenämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 250129 § 19 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 250224 § 33 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Remissvar Ledarna 
• Remissvar Vision 
• Remissvar Saco 
• Beslut KF 240425 § 71 med särskilt yttrande (M) och reservation (V) 

Personalredovisning 2023 
• Förslag till beslut samt beslut KS 240410 § 98 med reservation (V) samt särskilt 

yttrande (M+C) och (SD) Personalredovisning 2023 
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§ 172 Riktlinjer för bidrag till enskild väghållning inom Malmö stad 

STK-2024-1688 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har hemställt om att kommunfullmäktige beslutar om fastställande av 
ändrade regler för bidragsgivning till enskild väghållning inom Malmö stad att gälla från 
och med 1 januari 2026. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige antar i ärendet redovisat förslag från tekniska nämnden till 
”Riktlinjer för bidrag till enskild väghållning inom Malmö stad” med den 
kompletteringen i riktlinjerna att Malmö stad kan bevilja bidrag för ett år i taget. 
  

2. Kommunfullmäktige beslutar att de nya riktlinjerna ska gälla från och med 1 
januari 2026. 
  

3. Kommunfullmäktige upphäver vid samma tidpunkt nuvarande ”Regler och 
bestämmelser för kommunal bidragsgivning till enskild väghållning inom Malmö 
kommun 2000”. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250414 §187 Riktlinjer för bidrag till enskild väghållning 

inom Malmö stad 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250414 Riktlinjer för bidrag till enskild väghållning inom 

Malmö stad 
• Förslag med komplettering (ren version) - Riktlinjer för bidrag till enskild 

väghållning inom Malmö stad 
• Förslag med komplettering (markerade ändringar) - Riktlinjer för bidrag till enskild 

väghållning inom Malmö stad 
• Bilaga 1 - Bihang nr 349, § 367, fullmäktiges sammanträde 24 oktober 1969 
• Bilaga 2 - Regler och bestämmelser för kommunal bidragsgivning 
• Förslag till Riktlinjer för bidrag till enskild väghållning inom Malmö stad 
• Rutin för utbetalning bidrag till enskild väghållning inom Malmö stad 
• Tekniska nämnden beslut 241126 § 251 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
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§ 173 Motion Nicola Rabi (M) om förbättrad tillgång av kulturella 
upplevelser för skolbarn genom den kulturella allemansrätten 

STK-2024-1061 
 
Sammanfattning 
Nicola Rabi (M) har inkommit med en motion gällande förbättrad tillgång till kulturella 
aktiviteter för skolbarn genom den kulturella allemansrätten. Motionären framför att det 
idag finns en ojämlik tillgång till dessa upplevelser. 
 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt kulturnämnden att 
utreda om det finns möjlighet att se till att alla elever på Malmös skolor får minst en 
kulturell upplevelse per år och elev. 
 
Kulturnämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden och grundskolenämnden har 
yttrat sig i ärendet. Bedömningen är att det pågår ett aktivt arbete med att säkerställa 
likvärdig tillgång till kulturella upplevelser för skolbarn. Vidare har rektorn en självständig 
ställning genom sitt ledningsansvar och sin beslutanderätt. Det ansvar och de 
arbetsuppgifter som rektorn har enligt skollagen och andra författningar kan inte 
inskränkas av huvudmannen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige bifaller motion av Nicola Rabi (M) om förbättrad tillgång av 
kulturella upplevelser för skolbarn genom den kulturella allemansrätten. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Anders Skans (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
Helena Nannes (M), Anton Sauers (C), Magnus Olssons (SD) och Anders Skans 
(V) yrkande. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Andréas Schönström (S), Sofia Hedén (S), Mubarik 
Mohamed Abdirahman (S), Roko Kursar (L) och Janne Grönholm (MP) reserverar sig mot 
beslutet och avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 27. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250331 §169 med reservation (M) Motion Nicola Rabi (M) 

om förbättrad tillgång av kulturella upplevelser för skolbarn genom den kulturella 
allemansrätten 
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250331 Motion Nicola Rabi (M) om förbättrad tillgång 
av kulturella upplevelser för skolbarn genom den kulturella allemansrätten 

• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 241219 §203 muntlig Reservation 
(M) och (SD) 

• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 241218 § 199 med muntlig reservation (M) 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Kulturnämnden beslut 241216 §136 muntlig Reservation (M), (SD), (V) och (C) 
• Remissvar kulturnämnden 
• Motion Nicola Rabi (M) om förbättrad till gång av kulturella upplevelse för 

skolbarn genom den kulturella allemansrätten 
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§ 174 Motion Tony Rahm (M) och Helena Nanne (M) - Expertråd för bättre
kommunal verksamhet 

STK-2024-1532 

Sammanfattning 
Tony Rahm (M) och Helena Nanne (M) har inkommit med en motion om att införa ett 
effektiviseringspolitiskt råd liknande det som införts i Lunds kommun. Stadskontoret 
bedömer att det kan finnas vissa fördelar med en sådan oberoende funktion, men att 
nämnder och förvaltningar i Malmö stad redan idag bedriver effektiviseringsarbete inom 
ramen för stadens budget- och uppföljningsprocess. Förslaget är att motionen avslås med 
hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Tony Rahm (M) och Helena Nanne (M)
om att införa ett effektiviseringspolitiskt råd.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 

Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 

Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250422 §204 med muntlig reservation (M) Motion Tony

Rahm (M) och Helena Nanne (M) - Expertråd för bättre kommunal verksamhet
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250422 Motion Tony Rahm (M) och Helena Nanne (M)

Expertråd för bättre kommunal verksamhet
• Motion Tony Rahm (M) och Helena Nanne (M) - Expertråd för bättre kommunal

verksamhet
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§ 175 Motion Tony Rahm (M) - Modell för att bygga högre 

STK-2024-1533 
 
Sammanfattning 
Tony Rahm (M) inkom den 10 oktober 2024 med en motion om att ge tekniska nämnden i 
uppdrag att ta fram en prismodell vid markförsäljning som premierar högre 
byggnadshöjder. Motionen har remitterats till tekniska nämnden och 
stadsbyggnadsnämnden. Båda nämnderna föreslår att motionen avslås motiverat utifrån att 
befintliga underlag redan idag stödjer uppförandet av höga hus samt att byggaktörer har 
tillräckliga ekonomiska incitament att göra detta. 
 
Stadskontoret delar nämndernas bedömning och har tagit fram ett förslag till beslut baserat 
på nämndernas yttranden. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Tony Rahm (M) om modell för att bygga 
högre. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250331 §170 med reservation (M) Motion Tony Rahm (M) 

- Modell för att bygga högre 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250331 Motion Tony Rahm (M) - Modell för att bygga 

högre 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 250226  § 61 muntlig Reservation (M+C) 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 250224 § 36 Reservation (M) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Motion Tony Rahm (M) - Modell för att bygga högre 
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§ 176 Motion Tony Rahm (M) - Smidigare bygglovsprocess

STK-2024-1534 

Sammanfattning 
Tony Rahm (M) har inkommit med motion om smidigare bygglovsprocess. I motionen 
föreslås att stadsbyggnadsnämnden får i uppdrag att införa en princip om att samtliga 
bygglov som nekas och som avser redan existerade byggnader ska beslutas i 
stadsbyggnadsnämnden, samt att anpassningar av privatbostad för uthyrning ska vara 
bygglovsbefriade. Motionen har remitterats till stadsbyggnadsnämnden (muntlig reservation 
(M), (C) och (SD)), som föreslår att motionen avslås. Beslut om bygglov är inte en uppgift 
som delegeras av kommunfullmäktige. I enlighet med PBL prövas ansökan om bygglov av 
kommunens byggnadsnämnd. Det ligger inom nämndens eget beslutsutrymme, att avgöra 
vilka beslut som ska delegeras till förvaltningen. Vad gäller förslag om att anpassningar av 
privatbostäder för uthyrning ska vara bygglovsbefriade, påpekar stadsbyggnadsnämnden att 
kommunen inte har handlingsutrymme att besluta om lovbefrielse för vissa åtgärder. 
Stadskontoret delar nämndens bedömning. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige avslår motion från Tony Rahm (M) om smidigare
bygglovsprocess.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 

Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 

Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250331 §168 med reservation (M) Motion Tony Rahm (M)

- Smidigare bygglovsprocess
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250331 Motion Tony Rahm (M) Smidigare

bygglovsprocess
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 250129 § 13 muntlig Reservation (M+C) och (SD)
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• Remissvar stadsbyggnadsnämnden
• Motion Tony Rahm (M) - Smidigare bygglovsprocess
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§ 177 Motion John Roslund (M) - Återinför skolpoliser i Malmö

STK-2024-1582 

Sammanfattning 
John Roslund (M) föreslår i en motion att ge grundskolenämnden i uppdrag att undersöka 
möjligheterna att införa skolpoliser på Malmös grundskolor igen. 

Grundskolenämnden och tekniska nämnden har yttrat sig i ärendet. Bedömningen äratt det 
i Malmö stad redan pågår ett mångsidigt arbete med det som motionären vill adressera, det 
vill säga en ökad trafiktrygghet och trafiksäkerhet för barn och unga. Vidare är det 
vårdnadshavare som har tillsynsansvaret för sitt barn mellan bostaden och skolan eller 
fritidshemmet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av John Roslund (M) om att återinföra
skolpoliser i Malmö.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 

Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250414 §190 med muntlig reservation (M) Motion John

Roslund (M) - Återinför skolpoliser i Malmö
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250414 - Motion John Roslund (M) - Återinför

skolpoliser i Malmö
• Grundskolenämnden beslut 250226 § 24 muntlig Reservation (M) och (SD)
• Remissvar grundskolenämnden
• Tekniska nämnden beslut 250325 § 69 Muntlig reservation (M+C)
• Remissvar tekniska nämnden
• Motion John Roslund (M) - Återinför skolpoliser i Malmö

49



 

§ 178 Remiss Länsstyrelsen Skåne - Klimat- och energistrategi för Skåne 
2025-2030 

STK-2025-314 
 
Sammanfattning 
Länsstyrelsen Skåne har bjudit in till samråd gällande förslag till Klimat- och energistrategi 
för 2025–2030. Länsstyrelsen Skåne har tillsammans med Region Skåne och Energikontor 
Syd tagit fram ”Klimat- och energistrategi för Skåne 2025–2030” inom ramen för 
samarbetet Klimatsamverkan Skåne. Strategin ska fungera som en vägledning för klimat- 
och energiarbetet i Skåne och innehåller regionala mål och prioriterade åtgärder för att nå 
dessa mål fram till år 2030. Miljöförvaltningen är generellt positiv till strategin men har ett 
antal synpunkter inom de olika åtgärdsområdena, bland annat att strategin saknar åtgärder 
kring havsbaserad vindkraft och att klimatfrågan inte lyfts tillräckligt gällande effektiva och 
fossilfria bostäder och fastigheter. 
 
Inom Malmö stad har ärendet remitterats till miljönämnden, tekniska nämnden. och 
stadsbyggnadsnämnden som har inkommit med yttranden. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunledningens förslag till yttrande och skickar 
yttrandet till Länsstyrelsen Skåne. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till stadskontorets förslag till yttrande. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag i enlighet med Sverigedemokraternas reservation i 
miljönämnden den 23 april 2025. 
 
Anders Skans (V) yrkar att: 

• begreppet "fossilfri energi" generellt ska bytas mot "förnyelsebar energi". 
• texten "Det saknas på flertalet av målen en tydlig skrivning om planerade åtgärder 

kommer att medföra att målen uppnås. En analys kring hur åtgärder matchar mål 
hade skapat det" läggs till efter det första stycket under rubriken Synpunkter på 
strategins föreslagna Klimat- och energimål. 

• meningen "Det behövs därför också planerbar kraftproduktion i exempelvis i 
form av gasturbiner, kondens och kraftvärme" under samma rubrik ersätts med 
meningen "Det behövs därför också planerbar kraftproduktion men även en 
beskrivning av potentialen för minskningar i elanvändning och effektivisering, 
liksom mer om innovativa lagringsmöjligheter för att fånga upp väderberoendet". 

• meningen om kärnkraft under rubriken Synpunkter på avsnittet fossilfri 
energitillförsel ersätts med meningen "All planering av kärnkraft måste avbrytas 
för mänsklighetens överlevnad". 

 
Helena Nanne (M) yrkar avslag på Anders Skans (V) yrkanden. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 28. 
 
Anders Skans (V) och Anfal Saad Mahdi (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 29. 

Beslutet skickas till  
Länsstyrelsen Skåne 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250505 §232 med muntlig reservation (M) Remiss 

Länsstyrelsen Skåne - Klimat- och energistrategi för Skåne 2025-2030 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250505  Remiss Länsstyrelsen Skåne - Klimat- och 

energistrategi för Skåne 2025-2030 
• Kommunledningens förslag till yttrande KSAU 250505 Remiss Länsstyrelsen Skåne 

- Klimat- och energistrategi för Skåne 2025-2030 
• Förslag till yttrande KSAU 250505 Remiss Länsstyrelsen Skåne - Klimat- och 

energistrategi för Skåne 2025-2030 
• Miljönämnden beslut 250423 § 75 Reservation (SD) och Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar miljönämnden 
• Tekniska nämnden beslut 250325 § 62 Särskilt yttrande (SD) och Reservation (V) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 250326 §100 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Remiss Länsstyrelsen Skåne - Klimat- och energistrategi för Skåne 2025-2030 
• Bilaga 1 - Klimat- och energistrategi för Skåne 2025-2030 
• Bilaga 3 - Sändlista 
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§ 179 Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Avgift för 
områdessamverkan – och andra åtgärder för trygghet i byggd miljö 

STK-2025-340 
 
Sammanfattning 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har gett Malmö stad möjlighet att yttra sig 
över Avgift för områdessamverkan – och andra åtgärder för trygghet i byggd miljö, SOU 
2025:5. 
 
Den 22 juni 2023 beslutade regeringen att ge en särskild utredare i uppdrag att analysera i 
vilken omfattning samverkan bör vara obligatorisk mellan det offentliga och fastighetsägare 
i syfte att stärka trygghet, attraktivitet och det lokala näringslivet samt lämna nödvändiga 
författningsförslag. 
 
Utredningens författningsförslag innebär möjligheter att införa en avgift som blir 
obligatorisk för alla fastighetsägare inom ett samverkansområde. Enligt förslaget kan en 
majoritet av fastighetsägarna i ett samverkansområde skapa en samverkansförening och 
initiera en avgift. Vid behov kan även kommunen initiera en samverkan och införa en 
kommunal avgift. Syftet är att stärka samverkan inom ett utpekat område för att ge 
förutsättningar för ett långsiktigt förbättringsarbete som kan förebygga brott och stärka 
trygghet, attraktivitet och det lokala näringslivet. 
 
Utredningens utgångspunkt vid utformningen av lagförslaget är att frivillig 
områdessamverkan fortsatt kommer att vara den vanligaste formen. Utredningens 
bedömning är att den föreslagna lagstiftningen skulle kunna fungera som ett incitament för 
att fler fastighetsägare ska välja att delta i områdessamverkan. 
 
Stadskontorets anser att utredningen inte har kunnat visa på behovet av en formaliserad 
och obligatorisk områdessamverkan utöver den frivilliga samverkan som redan bedrivs och 
avstyrker därför förslaget om att införa en lag om obligatorisk avgift för 
områdessamverkan. I stället bör möjligheterna att stärka frivilliga samverkansmodeller 
genom incitament och stöd prövas. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunledningens förslag till yttrande och skickar 
yttrandet till Landsbygds- och infrastrukturdepartementet. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar att utredningen ska tillstyrkas i sin helhet. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
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Beslutet skickas till  
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
MKB Fastighets AB 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250505 §233 Remiss Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet - Avgift för områdessamverkan – och andra åtgärder för 
trygghet i byggd miljö 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250505 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Avgift för områdessamverkan – och andra åtgärder för 
trygghet i byggd miljö 

• Kommunledningens förslag till yttrande KSAU 250505 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Avgift för områdessamverkan – och andra åtgärder för 
trygghet i byggd miljö 

• Förslag till yttrande KSAU 250505 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Avgift för områdessamverkan – och andra åtgärder för 
trygghet i byggd miljö 

• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 250320 § 104 muntlig Reservation (M) 
och (SD) 

• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 250326 § 50 
• Remissvar fritidsnämnden 
• Servicenämnden beslut 250319 §32 Skriftlig reservation (M), muntlig reservation 

(SD) 
• Remissvar servicenämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 250326 § 98 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 250325 § 61 muntlig Reservation (M) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Remissvar MKB Fastighets AB 
• Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Avgift för 

områdessamverkan – och andra åtgärder för trygghet i byggd miljö 
• Avgift för områdessamverkan - och andra åtgärder för trygghet i byggd miljö (SOU 

2025:5) 
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§ 180 Återrapportering av beviljade medel till Move by FC Rosengård 
2023-2024 

STK-2023-709 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade hösten 2023 att bevilja FC Rosengård ett verksamhetsbidrag 
om 150 000 kr för återstoden av 2023 samt ett årligt bidrag om upp till 600 000 kr för åren 
2024 och 2025 för genomförandet av Move by FCR. 
 
Move by FCR syftar till att sprida kunskap om hur fysisk aktivitet och en aktiv livsstil kan 
vara avgörande faktorer för att förebygga livsstilsrelaterade sjukdomar. 
 
I ärendet redovisas återrapportering från Move by FCR för 2023 och 2024. Stadskontoret 
bedömer att bidraget använts till de ändamål som ansökan anger och föreslår att 
redovisningen för 2023 och 2024 godkänns. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av projektet Move by FC 
Rosengård för 2023 samt 2024. 

   
Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 30. 

Beslutet skickas till  
FC Rosengård 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250505 §238 Återrapportering av beviljad ansökan från 

FC Rosengård om samarbete genom Idéburet Offentligt Partnerskap (IOP) 2023-
2026 - Move by FC Rosengård 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250505 Återrapportering av beviljade medel till Move by 
FC Rosengård 2023-2024 

• FC Rosengård Årsmötesprotokoll 2023 signerad 
• FCR Revisionsberättelse ÅR 2023 undertecknad 
• FCR Årsmöteshandlingar 2023 
• FCR Årsredovisning 2023 undertecknad 
• Kostnader MOVE 2023 
• Move by FCR Resultatrapport 2024_kst 86 FCR 
• Move by FCR Resultatrapport 2024_kst 86 FCR 1917 
• Move by FCR Verksamhetsrapport 2024 
• Samarbetsavtal Move by FC Rosengård 2024-2025 
• Verksamhetsrapport Move by FCR nov-dec 
• FC Rosengård Verksamhetsrapport 2023 Move by FCR 
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§ 181 Återrapportering från Kraftsamling Herrgården av verksamheten för 
2024 

STK-2025-635 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 6 december 2023 (§ 342) att godkänna en förlängning av 
det idéburna offentliga partnerskapsavtalet rörande Kraftsamling Herrgården (STK-2021-
567) för perioden 2024–2025. Partnerskapet avser förutom kommunstyrelsen även
kulturnämnden, fritidsnämnden, Rädda Barnen, Tillsammans i Förening (Tif) och Malmö
universitet (Institutionen för urbana studier). Enligt beslutet ska stadskontoret återkomma
med en rapport från Kraftsamling Herrgården årligen under avtalsperioden. I föreliggande
ärende finns en rapport av den verksamhet som skett inom ramen för partnerskapet 2024.

Partnerskapet syftar till att verka för att Herrgården och Rosengård ska vara en 
välkommande, trygg och attraktiv del av Malmö, stärka barn och ungas rättigheter i enlighet 
med barnkonventionen samt stärka lokala Malmöbors egenmakt och öka möjligheterna att 
påverka i frågor som rör området och dess utveckling. 

Stadskontoret gör bedömningen att arbetet skett i enlighet med de prioriteringar som gjorts 
i avtalet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen från Kraftsamling Herrgården
och lägger den till handlingarna.

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 31. 

Beslutet skickas till
Fritidsnämnden 
Kulturnämnden 
Malmö Universitet (Institutionen för urbana studier) 
Tillsammans i Förening 
Rädda Barnen, Region Syd 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250505 §239 Återrapportering från Kraftsamling

Herrgården av verksamheten för 2024
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250505 Återrapportering från Kraftsamling Herrgården

av verksamheten för 2024
• Rapport Kraftsamling Herrgården 2024
• Bilaga - Effektramverk
• Bilaga - Statistik Herrgården, Rosengård, Malmö 2013-2022
• Årsredovisning Rädda Barnens Riksförbund 2023
• Rädda Barnen - Årsrapport 2023 (Verksamhetsberättelse)
• Stadgar för Rädda barnen 2022 med stadgetolkningar
• Protokoll Rädda Barnens riksmöte 2024
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STK-2024-1467 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har genom ett inriktningsbeslut den 17 maj 2023 (STK 2023–446) gett 
Malmö mot Diskriminering möjlighet att avropa medel för sin grundverksamhet om 1 300 
000 kronor för 2023 och 1 345 000 kronor för 2024 och 2025. I aktuellt ärende sker en 
återrapportering av beviljade medel om 1 345 000 kronor avseende verksamhet 2024. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av medel om 1 345 000 kronor
för Malmö mot Diskriminerings avseende år 2024.

2. Kommunstyrelsen beviljar Malmö mot diskriminering bidrag om 1 345 000
kronor för år 2025 för dess grundverksamhet med finansiering ur
kommunstyrelsens anslag för stadigvarande medlemsavgifter och bidrag.

3. Kommunstyrelsen uppmanar föreningen Malmö mot Diskriminering att
återrapportera till kommunstyrelsens arbetsutskott hur beviljade medel har
använts. Återrapporteringen ska vara stadskontoret tillhanda senast januari 2026.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på punkt 2 i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 32. 

Beslutet skickas till
Malmö mot diskriminering 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250505 § 240 Återrapportering bidrag Malmö mot

Diskriminering 2025
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250505 Återrapportering av beviljat bidrag 2024 och

ansökan om bidrag 2025 Malmö mot Diskriminering
• Verksamhetsberättelse 2024
• Verksamhetsplan 2025
• Revisionsberättelser
• Årsredovisning 2024 Malmö mot Diskriminering
• Budget 2025 Malmö mot Diskriminering
• Stadgar - antagna 20240408
• Verksamhetsplan 2025
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§ 182 Återrapportering bidrag Malmö mot Diskriminering 2025



 

 
§ 183 Förslag till fördelning av kommunstyrelsens kvarvarande medel för 

strategiska jobbsatsningar 2025 

STK-2025-567 
 
Sammanfattning 
Strategiska jobbsatsningar är utvecklingsmedel kommunstyrelsen fördelar till särskilda 
insatser som bedöms öka måluppfyllelsen för kommunfullmäktigemålet Malmö stad ska 
verka för att öka andelen Malmöbor som är självförsörjande. Medlen ska bidra till 
kommunfullmäktigemålet genom att fokusera på nytänkande idéer och utvecklingsinsatser 
som har särskilt stor effekt på måluppfyllelsen.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar BLING 1 250 000 kronor för år 2025 med 
finansiering från kommunstyrelsens ram. 
  

2. Kommunstyrelsen uppmanar BLING att inkomma med återapportering kring 
måluppfyllelse och hur medlen använts senast januari 2026. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar som tillägg att kommunstyrelsens beslut förutsätter övrig 
medfinansiering från arbetsmarknads- och socialnämnden samt gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Anders Skans (V) yrkar avslag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Anders Skans (V) och Anfal Saad Mahdi (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 33. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 34. 
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Beslutet skickas till  
Bling Startup 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250505 §237 Förslag till fördelning av kommunstyrelsens 

kvarvarande medel för strategiska jobbsatsningar 2025 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250505 Förslag till fördelning av kommunstyrelsens 

kvarvarande medel för strategiska jobbsatsningar 2025 
• BLING Ansökan till Malmö Stad - strategiska jobbsatsningar 
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§ 184 Överföring av medel från kommunstyrelsens anslag - Ökande 
valdeltagande i allmänna val 2026 

STK-2025-674 
 
Sammanfattning 
En av de viktigaste demokratiska rättigheterna är att rösta i allmänna val. De senaste valen 
har dock valdeltagandet generellt minskat i hela landet. Orsakerna kan vara många och 
handla om allt från bristande framtidstro, låg kunskap om demokratiska rättigheter till olika 
praktiska hinder i vardagen. Detta beskrivs i Malmö stads kunskapsunderlag som praktiska, 
kunskapsmässiga och emotionella barriärer. Dessa behöver hanteras med olika strategier 
för att öka engagemanget och viljan hos Malmöborna att delta i de demokratiska 
processerna. 
 
Kommunstyrelsen har getts i uppdrag att arbeta med initiativ som kan öka valdeltagandet i 
Sveriges allmänna val. För att fortsätta det långsiktiga arbetet att minska de praktiska, 
kunskapsmässiga och emotionella barriärerna ska stadskontorets kommunikationsavdelning 
inför de allmänna valen 2026 ta fram en fördjupad kommunikationsstrategi med fokus på 
den fysiska platsnärvaron och förstärkta insatser i prioriterade områden. Animerade filmer 
kommer också tas fram för att öka kunskapen om hur allmänna val går till. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen överför 2 500 000 kronor för år 2025 från kommunstyrelsens 
anslag till förfogande till kommunstyrelsen för finansiering av arbete med ökat 
valdeltagande. 
  

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att ta fram en fördjupad 
kommunikationsstrategi för att öka valdeltagandet i allmänna val 2026 med fokus 
på den fysiska platsnärvaron och förstärkta insatser i prioriterade områden. 
  

3. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att ta fram animerade filmer för att 
motverka kunskapsmässiga barriärer om hur allmänna val går till. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar avslag. 
 
Anton Sauer (C) yrkar avslag. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 35. 
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Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 36. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, Kommunikationsavdelningen 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen, Ekonomisk styrning 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250505 §244 Överföring av medel från kommunstyrelsens 

anslag - Ökande valdeltagande i allmänna val 2026 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250505 Överföring av medel för arbete med ökat 

valdeltagande i allmänna val 2026 
• Kunskapsunderlag - öka valdeltagandet 2022 
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§ 185 Förändring av valdistrikt inför 2026 års val 

STK-2025-680 
 
Sammanfattning 
År 2026 är det allmänna val och inför valår ser valnämnden över valdistriktens storlek och 
utformning. Utifrån den nu gjorda översynen föreslår valnämnden förändringar 
innebärande en ökning med ett nytt valdistrikt från nuvarande 214 till 215. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige föreslår Länsstyrelsen i Skåne län att besluta om 
valdistriktsindelning i Malmö stad i enlighet med valnämndens förslag. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anton Sauer (C) yrkar på tillägget att Malmö bör vara en valkrets istället för två. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Anton Sauers (C) yrkande. 
 
Ordföranden konstaterar först att det bara finns ett förslag till beslut om 
valdistriktsindelning och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. Ordföranden ställer sedan proposition på avslag på Anton 
Sauers (C) tilläggsyrkande mot bifall och finner att kommunstyrelsen avslår Anton Sauers 
(C) tilläggsyrkande. Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande 
propositionsordning. De ledamöter som vill avslå Anton Sauers (C) tilläggsyrkande röstar 
ja, de ledamöter som vill bifalla Anton Sauers (C) tilläggsyrkande röstar nej. Omröstning 
genomförs och utfaller med 9 ja-röster, 1 nej-röst och 3 ledamöter som avstår. 
Voteringslista 1, bilaga 37. Kommunstyrelsen avslår därmed Anton Sauers (C) 
tilläggsyrkande. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en skriftlig reservation, 
bilaga 38. 
 
Protokollsanteckning 
Det antecknas i protokollet att Roko Kursar (L) inte deltar i den del av beslutet som 
handlar om Anton Sauers (C) tilläggsyrkande om antal valkretsar. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 250505 §246 Förändring av valdistrikt inför 2026 års val 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250505 Förändring av valdistrikt inför 2026-års val 
• Valnämnden beslut 250326 § 20 
• Bilaga 1. Kartbilder 
• Bilaga 2. Sammanställning valdistrikt inför 2026 
• Bilaga 3. Nya och ändrade valdistrikt 
• Statistik Röstberättigade mars 2025) Från Valmyndigheten 
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§ 186 Redovisning av internationellt arbete 2024 

STK-2025-405 
 
Sammanfattning 
Ärendet utgår från dagens sammanträde. 
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Bilaga 1      
       
   

Särskilt yttrande 
 

Ärende 3. Redovisning av delegationsbeslut 

Bland de delegerade besluten finns delar av beviljade bidrag till diverse föreningar som 
Sverigedemokraterna Malmö inte hade ställt sig bakom i det fall vi hade suttit i kommunstyrelsens 
arbetsutskott. Därmed hade vi yrkat avslag på delar av förslagen. 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 2      
       
   

Särskilt yttrande 
 

STK-2025-507 Remiss Försvarsdepartementet - Plikten kallar! En modern 
personalförsörjning av det civila försvaret (SOU 2025:6)  

Läget i omvärlden främst i Ukraina samt anslutningen till Nato har gett oss anledning att överväga 
en utveckling även av civilförsvaret. Nuvarande organisering av kommunala räddningstjänster har 
redan gett vid handen att behov finns dels av samarbete, utökning och sammanslagning av 
befintliga räddningstjänster för arbetet på plats, dels av ledning och utbildning i fredstid. Vi tänker 
främst på det omedelbara behovet av deltidsbrandmän som skall kunna förstärka befintlig 
räddningstjänst vid lokala katastrofer. Vidare har vägtrafiken på vissa vägar föranlett   ett behov av 
löpande kontroller över större geografiska områden. Vi är positiva till en utbyggnad av 
civilförsvaret parallellt med det militära försvaret. 

 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 3 
 

 

Reservation 
 

STK-2025-330 Remiss Justitiedepartementet - Hyra anstaltsplatser utomlands 
(Ds 2025:1)  

Justitiedepartementet har för yttrande översänt Ds 2025:1 ”Hyra av anstaltsplatser utomlands”. Vi 
Sverigedemokrater ställer oss givetvis positiva till förslagen. Eftersom förslaget till yttrande är 
negativt yrkade vi att svaret ska vara positivt till förslagen. Eftersom vårt yrkande inte vann gehör 
reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 4 
 

 

Reservation 
 

STK-2025-356 Remiss Justitiedepartementet - Straffbarhetsåldern (SOU 
2025:11)  

Justitiedepartementet har skickat betänkandet SOU 2025:11 Straffbarhetsåldern på remiss till 
Malmö stad. Betänkandet behandlar frågan om vid vilken ålder barn bör kunna hållas straffrättsligt 
ansvariga. Eftersom vi Sverigedemokrater är positiva till förslagen medan yttrandet är negativt 
yrkade vi att vårt yttrande ska tillstyrka förslagen. Eftersom yrkandet inte vann gehör reserverar vi 
oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



 
   
 
Bilaga 5         
          
   

Reservation 
 
Ärende 11 : Remiss Utbildningsdepartementet - Bättre förutsättningar för 
trygghet och studiero i skolan 
 
Moderaterna ställer sig bakom en stor del av utredningens förslag som syftar till att förbättra 
tryggheten och studieron i skolan. Det är särskilt välkommet att rektorers och lärares 
befogenheter förtydligas och förstärks samt att akuta åtgärder för trygghet i klassrummet 
möjliggörs. Vi ser också positivt på förslagen om tydligare ansvarsfördelning avseende skolans 
ordningsregler och stärkta verktyg för att kunna stänga av vissa elever. 
 
Däremot ställer vi oss kritiska mot att begreppet mobbning bör definieras i skollagstiftningen. 
Begreppet mobbning har under lång tid använts brett i skoldebatten, men rymmer handlingar 
som väsentligt skiljer sig åt i både utförande och allvarlighetsgrad – allt från återkommande social 
utfrysning till grova övergrepp. Vi menar att det är nödvändigt att skolan benämner och hanterar 
allvarliga händelser i enlighet med vad som faktiskt har inträffat. Om en elev utsätts för 
misshandel, hot, sexuella trakasserier eller andra brottsliga handlingar bör det också benämnas 
som det– oavsett om det sker i eller utanför skolan. 
 
Att åter införa begreppet mobbning i skollagen riskerar att dölja allvaret i vissa händelser och leda 
till att skolans ansvar för att agera enligt gällande lagstiftning försvagas. Tydlighet är särskilt 
viktigt att rätt eftersom skolan har ett särskilt ansvar att säkerställa en trygg skolgång för samtliga 
elever. Skolan ska vara en trygg plats, men också en del av samhället. Det innebär att det som är 
ett brott utanför skolan också är brott innanför dess väggar. Därför bör vi inte införa parallella 
begrepp som riskerar att skapa en missvisande förståelse av vad barn och unga utsätts för. 
 
Mot bakgrund av detta yrkade Moderaterna att kommunstyrelsens arbetsutskott skulle ställa sig 
positiv till samtliga av utredningens förslag, förutom bedömningen i punkt 4.3. 
 
Vi är bland annat kritiska till skrivningen gällande att akutskola kan läggas ut på entreprenad 
under förutsättning att det omfattar en annan kommunal huvudman. Vi ser inte några problem 
med att undervisning i en akutskola kan läggas ut på entreprenad, oavsett om det sker till en 
kommunal eller fristående huvudman, förutsatt att kvalitet och ansvar säkerställs. 
 
Eftersom vårt yrkande inte bifölls reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 
 
Kommunstyrelsen 2025-05-05 
 

Helena Nanne (M)       Håkan Fäldt (M) 

 

Med instämmande 

 
   



Bilaga 6      
       
   

Reservation 
 

STK-2025-357 Remiss Utbildningsdepartementet - Bättre förutsättningar för 
trygghet och studiero i skolan (SOU 2025:8)  

I Malmö stad har fått möjlighet att yttra sig över betänkandet av utredningen om Bättre 
förutsättningar för trygghet och studiero i skolan (SOU 2025:8). De samlade förslag som 
utredningen lämnar syftar till att åstadkomma en varaktigt förbättrad trygghet och studiero i skolan 
genom flera samverkande åtgärder. Utredningen lämnar också förslag om ett nationellt 
frånvaroregister. Utredningens författningsförslag föreslås träda i kraft den 1 juli 2026. 

Utbildningsdepartementet har presenterat betänkandet Bättre förutsättningar för trygghet och 
studiero i skolan, och grundskolenämnden har fått i uppdrag att yttra sig över de föreslagna 
åtgärderna. Vi inom Sverigedemokraterna vill reservera oss mot förvaltningens förslag till yttrande, 
då vi anser att samtliga förslag i betänkandet är positiva och väl genomtänkta. De innehåller tydliga 
och konkreta åtgärder som skulle bidra till ökad trygghet och studiero i skolan. Ett par förslag värda 
är Förslag 3.5 – Införande av ett förväntansdokument i skollagen. Att införa ett 
förväntansdokument i skollagen är ett utmärkt initiativ som tydliggör för vårdnadshavare vad som 
förväntas av dem, samt vilket beteende som är accepterat i skolan. Detta skulle skapa en tydligare 
dialog mellan skolan och vårdnadshavarna och därigenom bidra till en bättre skolmiljö. Förslag 4.3 
– Införande av begreppet mobbing i skollagstiftningen. Vi ser också positivt på att begreppet 
“mobbing” införs i skollagstiftningen. Grundskolenämnden har länge haft utmaningar med 
uppföljning av kränkande behandling, och vi har vid upprepade tillfällen påtalat bristerna inom 
detta område. Genom att införa en tydlig definition av mobbing i lagstiftningen underlättas 
nämndens arbete och det skapas en ökad tydlighet i hanteringen av sådana ärenden. Med dessa 
synpunkter vill vi betona vårt stöd för de åtgärder som föreslås i betänkandet, då vi är övertygade 
om att de kommer leda till en tryggare och mer harmonisk skolmiljö för elever och lärare. 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



 Bilaga 7        
         
   

Reservation 
 
11. Remiss Utbildningsdepartementet - Bättre förutsättningar för trygghet och 
studiero i skolan  
Vänsterpartiet anser att stadskontorets förslag till yttrande var bättre än KSAUs. Vi yrkar därför 
att de strukna delarna ska finnas med i yttrandet: 
I sammanfattningen: 
Malmö stad bedömer att flertalet förslag riskerar att inskränka bland annat elevers rätt till utbildning, öka 
skolors och huvudmännens administrativa börda, samt få ekonomiska konsekvenser. 
3.1 
Malmö stad anser att förslaget att tydliggöra rektors ansvar inte tar hänsyn till huvudmannens roll utan ansvaret 
läggs direkt på rektorn, och huvudmannen förbigås. Vidare har….. 
3.2.2 
men Malmö stad saknar en diskussion kring gränsdragningar gällande exempelvis hur stor påverkan en rektor 
får ha på lärarens undervisning. 
och 
Malmö stad har ingen invändning mot att det i skollagen ska anges att vårdnadshavare ska erbjudas inflytande i 
begränsad omfattning. Det föreligger dock viss risk att en sådan skrivning blir förtroendeskadlig mellan skolor och 
vårdnadshavare. 
3.3 
Malmö ställer sig tveksam till förslaget att lärare får visa ut elever ur undervisningslokalen utan att först ha 
uppmanat eleven att ändra sitt uppförande när det är fråga om en allvarlig händelse. 
3.4 
Sammanfattningsvis anser Malmö stad att det finns flera problematiska aspekter av att införa krav på 
konsekvensplaner och ställer sig kritiskt till förslaget i sin nuvarande utformning.  
och 
studiero snarare än ett dokument med regler.  
och 
Malmö stad ber om ett förtydligande av hur förslaget om skolregler, konsekvensplan och förväntansdokument 
förväntas bidra till arbetet med trygghet och studiero.  
3.5 
Att genom lagstiftningen kräva att alla skolor och huvudmän arbetar på samma sätt innebär en detaljstyrning av 
verksamheten. Det kan även ifrågasättas om förslaget vilar på en vetenskaplig grund, då någon forskning som 
stödjer nyttan i förslaget inte framkommer i utredningen. 
4.3 
Malmö stad tillstyrker att det inrättas ett nationellt centrum för skoltrygghet, och ser positivt på att stöd genom 
detta kan ges till skolor i deras arbete mot kränkande behandling från förskola till gymnasium. 
 
Då våra förslag avslogs reserverar vi oss till förmån för dessa. 
 



Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Anders Skans 

Anfal Mahdi 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal 



 
   
 
Bilaga 8       
        
      
 

Reservation 
 
Ärende 12. Remiss Utbildningsdepartementet - På språklig grund (SOU 2025:9) 
 
Moderaterna och Centerpartiet reserverar sig till förmån för att stryka stycke 8.1.2 i yttrandet. 
 
"Malmö stad ställer sig positiv men vill betona vikten av att tidsgränsen tillämpas med flexibilitet och att 
individuella behov alltid beaktas. Varje elev bör få den tid och stöd som krävs för att uppnå fullgod 
språkutveckling." 
 
Vi motsätter oss stycket eftersom vi menar att det ger en felaktig bild av utredningens förslag. 
Utredningens förslag om en tvåårig tidsgräns – med möjlighet till avsteg vid särskilda skäl – syftar 
till att skapa tydlighet, struktur och en bättre uppföljning av elevernas språkutveckling. Det är 
huvudmannen som bär ansvaret för att eleverna ges rätt förutsättningar att nå tillräckliga 
kunskaper i svenska språket inom givna tidsramar. 
 
Den styrande minoritetens tillägg tolkas som att utredningens förslag i första hand lägger ansvaret 
på elevens språkutvecklingstakt. Vi delar inte den uppfattningen. I stället anser vi att 
huvudmannens ansvar måste vara tydligt: det är upp till skolorganisationen att säkerställa att 
undervisningen håller en sådan kvalitet att elever ges möjlighet att nå tillräcklig språklig nivå inom 
ramen för två år. 
 
Vi ser en risk i att tillägget underminerar syftet med förslaget genom att tona ned betydelsen av 
tidiga och kraftfulla insatser. Om tidsgränsen från början ses som förhandlingsbar för varje 
enskild elev, minskar också drivkrafterna för att tidigt sätta in det stöd som behövs. Det tjänar 
varken eleven eller skolan på. 
 
Eftersom vårt yrkande om att stycka stycke 8.1.2 inte bifölls, reserverar vi oss till förmån för vårt 
eget ställningstagande. 
 
 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Helena Nanne (M)  Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)   Tony Rahm (M)  Farishta Sulaiman (M)  

 
   



Bilaga 9 
 

 

Reservation 
 

STK-2025-226 Ansökan Malmö Pride om bidrag för evenemang Malmö Pride 
2025  

Den ideella föreningen Malmö Pride har inkommit med en ansökan om bidrag på 1 700 000 kronor 
för att genomföra Malmö Pride 2025. Vi Sverigedemokrater ser positivt på att bidraget minskar, 
men det är tydligt genom deras politiserade utveckling genom att exempelvis subventionera partiers 
deltagande i evenemanget att det är inget vi ska stödja. Därav yrkade vi avslag på förslaget. Då vårt 
yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 10      
       
   

Särskilt yttrande 
 

STK-2023-1241 Återrapportering 2024 Skånes Stadsmission projektet ”Barns 
Bostad först”     

Kommunstyrelsen beviljade den 6 december 2023 (§365) Skånes Stadsmission ett bidrag om 1 000 
000 kronor för projektet ”Barns Bostad Först” för verksamhetsår 2024. Skånes Stadsmission 
återrapporterar i aktuellt ärende till kommunstyrelsen hur beviljade medel för verksamhetsperioden 
2024 har använts. Skånes Stadsmission uppger att syftet med projektet ”Barns Bostad först” är att 
sänka trösklarna till bostadsmarknaden och att finna nya angreppssätt för att motverka strukturell 
hemlöshet för barnfamiljer i Malmö. Arbetet utgår från Skånes Stadsmissions barn- och 
familjeverksamhet ”Unga Forum” där barnfamiljer erbjuds stöd av olika slag. 

Vi Sverigedemokrater säger nej till den här typen av insatser. Detta eftersom Malmö har stort 
utanförskap och sociala problem. Malmö har under många har haft en ohållbar invandring och den 
här typen av projekt cementerar Malmös status som världens socialbyrå.   

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 
Ärende 16. Utveckling av Öppna Malmö 

Vi vill understryka att demokratin är en grundläggande pelare i vårt samhälle, och det är positivt att Malmö 
stad vill utveckla sitt arbete inom detta område. Men det innebär inte att vi ser det föreliggande förslaget 
om att arrangera en demokrativecka som en ansvarsfull eller effektiv användning av kommunens resurser. 

Ett levande demokratiarbete kräver ett långsiktigt kontinuerligt arbete i hela organisationen – inte 
punktinsatser.  

Det finns många angelägna områden där kommunen kan initiera fördjupad dialog, till exempel miljöfrågor 
eller stadens fysiska utveckling. Men att satsa 3,78 miljoner kronor på en temavecka måste vägas mot vad 
dessa resurser annars skulle kunna bidra till. Vi ser till exempel ett betydligt större värde i att förstärka 
skolans demokratiuppdrag, där insatser kan göra verklig skillnad för ungas förståelse för och delaktighet i 
det demokratiska samhället. 

Vi är även skeptiska till de prioriteringar som görs inom ramen för den föreslagna budgeten. Att avsätta 
nästan 800 000 kronor för att ta fram en ny grafisk profil, gestaltning och kommunikation kring veckan 
väcker frågor – särskilt med tanke på att Malmö stad redan har en etablerad grafisk profil. 

Demokratifrågorna är viktiga. Just därför menar vi att de måste hanteras med ansvar, eftertanke och 
kontinuitet – inte genom tillfälliga projekt utan tydlig koppling till varaktig nytta. 

Det aktuella förslaget lever inte upp till detta, och vi reserverar oss därför mot beslutet. 

 
Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Helena Nanne (M)  Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)   Tony Rahm (M)  Farishta Sulaiman (M)  

 
   



Bilaga 12 
 

 

Reservation 
 

STK-2024-1302 Utveckling av Öppna Malmö; nu svar på återremiss  

Sedan 2020 har Malmö stad drivit ett arbete mot antisemitism, rasism och diskriminering kallat 
Öppna Malmö. Syftet har varit att samla alla stadens förvaltningars olika insatser under ett paraply 
för att lättare synliggöra allt som pågår och kunna följa upp effekterna av dessa insatser. Arbetet 
har letts av en styrgrupp på direktörsnivå som samordnats och administrerats av 
kulturförvaltningen. Vi Sverigedemokrater har varit konsekvent motståndare till utvecklingen av 
detta, exempelvis med anledning av ”Modest Fashion” som skapade rubriker. Med anledning av 
det yrkade vi avslag på ärendet. Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 

20. Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2026–2035 
 

Moderaterna och Centerpartiet har flera invändningar mot den beslutade lokalbehovsplanen, 
särskilt inom områdena LSS, fritidsverksamhet och grundskola. 

Vi befinner oss i en tid där LSS alltmer urholkas i sin praktiska tillämpning. Många kommuner, 
inklusive Malmö, väljer att bygga större boendeenheter samtidigt som bemanningen ökas. Detta 
sker i syfte att underlätta bemanning, kompetensförsörjning och arbetsmiljö – men det sker på 
bekostnad av den enskildes frihet och rätt till ett liv som andra. Institutionaliseringen är åter på 
frammarsch, trots att forskning och beprövad erfarenhet tydligt visar på fördelarna med den lilla 
gruppens princip. 

Vi anser att Malmö stad bör förhålla sig till Socialstyrelsens riktlinjer, i enlighet med den 
ursprungliga intentionen med LSS. Vi ställer oss därför inte bakom lokalbehovsplanen i dess 
nuvarande form. Vi yrkade istället på ett tillägg på sidan 27, efter avsnittet om boendeverksamhet 
enligt LSS och SoL, med följande formulering: 
"Eftersom gruppbostad högst bör och kan beläggas med 3–5 hyresgäster behöver planering av 
lokalanskaffning ta hänsyn till detta." 

För perioden 2026–2035 ingår i lokalbehovsplanen flera nya särskilda boenden. Vi vill särskilt 
understryka vikten av att dessa – och även renoveringar av befintliga boenden – planeras för 
verksamheter som ger goda förutsättningar för utevistelse. Beslut om en utevistelsestrategi 
fattades 2023, och riktlinjer för tillämpning utarbetas i samarbete med serviceförvaltningen. 
Socialstyrelsen har lyft fram att forskning visar att utevistelse ger en mångfald av positiva 
hälsoeffekter, särskilt för äldre med skör hälsa. Vi anser därför att den arbetsmetod som nu 
utvecklas inom ramen för ett brett forskningsprojekt vid Göteborgs universitet, för design och 
utformning av äldreboenden med goda förutsättningar för hälsobefrämjande utevistelse, ska 
beaktas i planeringen av nya boenden i Malmö. 

Vi vill även uppmärksamma den bekymmersamma situationen kring simkunnigheten i Malmö. 
Den har länge varit låg, vilket är särskilt allvarligt då simkunnighet är en grundläggande färdighet 
för barns säkerhet och hälsa. Samtidigt är tillgången till simytor – inte minst i östra Malmö – 
kraftigt begränsad. För att fler barn ska ges möjlighet att lära sig simma, yrkade vi på ett tillägg till 
texten på sidan 29, i tredje stycket om lokaler för fritidsverksamhet: 
"Vidare behöver behovet av fler simytor i östra Malmö tillgodoses." 

Slutligen vill vi belysa de långsiktiga risker som kan uppstå om större grundskolenheter i 
tätbebyggda områden avvecklas helt till följd av demografiska förändringar. Om elevantalet åter 
ökar inom 15–20 år kan det uppstå ett behov av att bygga nya skolor, vilket är både kostsamt och 
svårt – särskilt om mark då inte längre finns tillgänglig. Detta skulle försvåra arbetet med att 
säkerställa att varje barn har en skola nära hemmet. 



Utöver ovanstående yrkade vi även på ett tillägg om att Servicenämnden utreder 
förutsättningarna för samförläggning och samutnyttjande av olika verksamheter. Genom bättre 
samordning och delning av lokaler kan resurser användas mer effektivt, särskilt i en stad som 
Malmö där trycket på lokalförsörjningen är högt. Tyvärr vann även detta förslag inte gehör. 

I och med att våra yrkanden inte bifölls, reserverar vi oss mot beslutet. 

Kommunstyrelsen 2025-05-07  
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fäldt (M)                   Anton Sauer (C)  

  
 Med instämmande av  

  
 John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M)  
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Reservation 
 

STK-2024-1746 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2026 – 2035    

Sverigedemokraternas ställde oss bakom förslaget från Moderaterna. Tilläggsyrkande s. 29, tredje 
stycket i texten om Lokaler för fritidsverksamhet: "Vidare behöver behovet av fler simytor i östra 
Malmö tillgodoses."  

Lokalbehovsplanen beskriver det samlade lokal behovet under perioden 2026-2035 och vi vill i 
ärendet lyfta fram bristen på simytor samt ishallar. Konståkningen har i dag fått stå tillbaka för 
Ishockeyn vilket gjort att tider och kvalitén på konståkningen fått ta mycket stryk, där man ser att 
möjligheten att utöka verksamheten och bibehålla kvalitén har försämrats kraftigt. Vi vill även lyfta 
fram de problematik som finns vid planläggning i staden, där vi anser att vid varje planläggning bör 
kommunalservice och aktivitetsytor finnas med i första stadiet, i dag planerar man först för 
bostäder sedan kläms kommunal service och aktivitetsytor in om plats finns. 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 

 

20. Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2026–2035 

Vänsterpartiet yrkade på följande tillägg: 

Eget ägande 
Vi i Vänsterpartiet anser att kommunen i huvudsak ska äga de lokalerna som behövs för 
välfärdsverksamheterna, då har vi egen rådighet över lokalerna. Det ger oss en bättre 
planeringsmöjlighet och lägre driftskostnader. 

Förskolorna 
I ett läge där Malmös förskolor behöver förbättras och barngrupperna drastiskt behöver minskas 
borde Malmö stad satsa på att bygga fler enheter och därigenom kunna minska barngrupperna. 
Detta hade inneburit mervärden som bättre arbetsmiljö, bättre verksamhet, bättre mående hos 
personal och barn och som en följd av detta enklare nyrekrytering och ett mycket bättre Malmö. 
Förskolorna ska byggas så att Skolverkets riktlinjer ska följas. Idag byggs det stora enheter och 
det finns ingen kunskap om hur detta påverkar barnen och personalens arbetsmiljö. 

Grundskolor och fritidshem 
En grundläggande ambition är att möjliggöra för skolorna att organisera verksamheten i mindre 
elevgrupper och att öka personaltätheten. Detta för att skapa goda arbetsmiljöer för både 
personal och elever. Större enheter ska ej vara huvudprincip utan endast planeras för i de fall 
verksamheten bedöms gynnas. Mindre enheter kan innebära fördelar när det kommer till ökade 
möjligheterna att tillgodose den geografiska balansen och närheten mellan hem och skola och 
dessa fördelar bör beaktas. 
 
Fritidshemmets verksamhet skiljer sig från skolans och har således andra krav på utformning av 
lokaler. Rådande princip är alltså att fritidshemmet ska ha egna lokaler anpassade för den 
verksamheten. 

LSS bostäder 
I senaste versionen av Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (SOSFS 2002:9) Bostad med 
särskild service för vuxna enligt 9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade, LSS ges det allmänna rådet att en bostad med särskild service för vuxna enligt 
9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade inte bör vara belägen i 
nära anslutning till en annan sådan bostad för att undvika en institutionell miljö. Socialstyrelsen är 
även mycket tydlig i sina rekommendationer att en gruppbostad bör ha tre till fem boende 
(Bostad med särskild service för vuxna enligt LSS, 2018). SOSFS 2002:9 medger dock en 
acceptans för fler boende under förutsättning att de boendes goda levnadsvillkor inte åsidosätts. 
När Funktionsstödsnämnden skickade Funktionsstödsprogrammet på remiss var brukar- och 
anhörigorganisationerna tydliga; de vill se framtidens LSS boenden byggde enligt Socialstyrelsens 
rekommendationer på tre till fem boende per gruppbostad. I den förslagna lokalbehovsplanen 
byggs det gruppbostäder med i huvudsak med sex boende.  



Trygghetsboende 
Vi vill att lokalförsörjningsplanen ska planera för biståndsbedömda trygghetsboende i kommunal 
regi. 

Lokaler ska kunna nyttjas av föreningslivet 
Vänsterpartiet vill att när vi bygger nya lokaler ska dessa anpassas för att kunna användas av 
föreningslivet utanför det ordinarie användandet. Vi vill att när nya stadsdelar byggs så ska det 
planeras för samlingslokaler. 

Värmestuga 
Vi vill att det i lokalförsörjningsplanen ska finnas planer var värmestugor för de hemlösa ska 
finnas varje vinter. 

Yrkanden: 

1. Välfärdslokalerna ska i huvudsak ägas av kommunen 
2. Vi ska bygga nya förskolor för att kunna minska antalet barn per barngrupp 
3. Skolor ska byggas så undervisning kan ske i mindre grupper. Geografisk närhet är 

viktigare än att bygga stora enheter. 
4. Fritidshemmen ska ha anpassade lokaler för sin verksamhet. 
5. LSS bostäder ska planeras utifrån Socialstyrelsens riktlinjer där 3-5 platser per boende är 

norm 
6. Biståndsbedömda trygghetsboende ska ingå i planen 
7. Lokalerna ska byggas så föreningslivet kan utnyttja dessa när ordinarie verksamhet är 

stängd 
8. En långsiktig plan för värmestugor för hemlösa ska finnas i planen.  

När våra yrkanden avslogs så reserverar vi oss till förmån för dessa. 
 
Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Anders Skans 

Anfal Mahdi 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal 



Bilaga 16       
        
    

Reservation 
 

21. Ägardirektiv Copenhagen-Malmö Port AB (CMP) 
 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade att CMP ska verka för att containeranlöp sker till både 
Malmö och Köpenhamn. 

Bakgrunden till yrkandet är att det i dag inte sker någon containertrafik mellan Malmö och 
Köpenhamn via Öresundsbron, främst på grund av de höga kostnaderna. Det innebär att Malmö 
hamn i praktiken har förlorat sin roll som försörjningsnav för containertrafik i södra Sverige, 
medan Helsingborgs hamn i stället tagit över denna marknad. 

Detta är anmärkningsvärt, särskilt med tanke på att Malmö är en så kallad core-hamn inom EU:s 
TEN-T-nätverk. Det medför ett särskilt ansvar att upprätthålla kapacitet för godsflöden av 
europeiskt intresse. När containertrafiken i stället koncentreras till en annan stad förlorar Malmö 
inte bara viktiga godsflöden, utan även strategisk betydelse. 

CMP bör därför aktivt arbeta för att möjliggöra containeranlöp till båda sidor av bolagets 
verksamhet, inte enbart Köpenhamn. Detta är avgörande för att Malmö ska kunna utvecklas som 
en stark hamnstad och logistisk knutpunkt. 

Då vårt förslag inte vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

Kommunstyrelsen 2025-05-07  
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fäldt (M)                   Anton Sauer (C)  

  
 Med instämmande av  

  
 John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M)  



Bilaga 17      
       
   

Särskilt yttrande 
 

STK-2024-1418 Ägardirektiv Copenhagen-Malmö Port AB (CMP)  

Den 29 augusti 2024 beslutade den danska ägaren Udviklingsselskabet By & Havn i/s (By & Havn) 
om en ägarstrategi för deras ägande i Malmö Copenhagen Port AB (CMP). I dialog med By & 
Havn, CMP och fastighets- och gatukontoret har stadskontoret tagit fram ett ägardirektiv för 
Malmö stads ägandeandel i bolaget. Detta för att utveckla en mer samordnad styrning mellan 
huvudägarna och för att tydliggöra kommunstyrelsens uppsiktsplikt över bolaget. 
Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige att fastställa ägardirektiv för Malmö Copenhagen 
Port AB. 

Vi Sverigedemokrater är positiva över den tydligare styrningen och uppsiktsplikten. Däremot vill 
vi påtala att lejonparten av verksamheten inte ska vara av miljömässiga skäl och ett miljöfokus, utan 
hamnverksamhet och därtill förenlig verksamhet. Fokuset måste ligga på det grundläggande 
uppdraget. 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 

STK-2025-272 Ägardirektiv för Malmö stads helägda bolag   

Sverigedemokraternas yrkade att punkt 13.2 på sidan 17 stryks. Vi menar fortsatt att MKB inte ska 
acceptera socialbidrag som en inkomst. Vi tycker att det är bra att kulturbolagen ska ha som ett 
långsiktigt mål att öka självfinansieringsgraden och därmed minska behovet av tillskott från ägaren. 
I övrigt återkommer vi i fullmäktige.  

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 

 

22. Ägardirektiv för Malmö stads helägda bolag 

Vänsterpartiet yrkade på följande förändringar av ägardirektiven: 

Generella direktiv 
Vi yrkar att undantagspunkten 3.1 stryks. Vi vill inte att MKB ska kunna sälja fastigheter genom 
att överlåta aktier i dotterbolag. Det innebär en privatisering av allmännyttan. 

Malmö stadsteater 
Vi yrkar att denna mening stryks: Bolaget ska ha som ett långsiktigt mål att öka självfinansieringsgraden och 
därmed minska behovet av tillskott från ägaren. Detta krav skulle innebär att biljettpriserna riskerar att 
höjas och att därmed tillgången på teaterupplevelser minskar för Malmöborna. 

MKB 
Vi vill inte att MKB ges rätt att utan kommunfullmäktige sälja fastigheter. Vi yrkar därför att 
följande stycke stryks: I samband med s.k. bolagsförvärv kan MKB dock, utan kommunfullmäktiges 
ställningstagande, avyttra enstaka fastigheter när det behövs för att uppnå en rationell förvaltning.  

När det gäller hyressättningen vill vi ersätta följande mening: Bolaget ska i möjligaste mån tillämpa 
Malmömodellen i sin hyressättning. Istället yrkade vi att MKB ska i sin hyressättning utgå från 
Malmöbornas ekonomiska förutsättningar och ha en så låg hyresnivå som möjligt utan 
att det riskerar bolagets överlevnad. 

Vi föreslår att det i MKB ägardirektiv införs ett tydligt barnrättsperspektiv, vilket tydliggör 
handlingsutrymmet och tolkningsmöjligheterna kring hur barns rättigheter hanteras i förhållande 
till affärsmässigheten genom det sociala ansvaret. Affärsmässigheten bör tolkas långsiktigt och 
genom sitt allmännyttiga uppdrag, som på sikt leder till ökat ekonomiskt värde genom bättre 
hälsa, minskad kriminalitet, ökat välbefinnande. 

När våra yrkanden avslogs så reserverar vi oss. 
 
Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Anders Skans 

Anfal Mahdi 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal 



Bilaga 20       
        
        

Särskilt yttrande 
 

Ärende 23. Uppdrag budget 2023 - Hur Storstadspaketet kan 
bidra till fler gröna mötesplatser 
 

Den här rapporten handlar om hur storstadspaketet ska bidra till fler gröna platser i Malmö – något som i 
grunden är både viktigt och efterlängtat. Men tyvärr levererar rapporten inte vad man rimligen kan 
förvänta sig. Vi vill se ett grönare Malmö, men för att det ska bli verklighet krävs mer än allmänna 
ambitioner och svepande formuleringar. 

Det saknas konkreta mål. Det saknas tydliga definitioner av vad som räknas som en grön plats. Det saknas 
uppföljningsbara indikatorer som gör att vi faktiskt kan se om utvecklingen går åt rätt håll. Det här är 
grundläggande delar som borde vara självklara i ett sådant här underlag – men som ändå utelämnas. 

En särskilt anmärkningsvärd brist är att det inte ges någon bild av hur mycket grönska som faktiskt finns i 
Malmö idag, särskilt när det gäller träd. Det är ett enkelt men kraftfullt mått som kan visa både nuläge och 
utveckling. Att det inte finns med i rapporten visar att man inte tagit frågan på det allvar som krävs. 

Sammantaget ger det här intrycket av ett arbete som saknar styrning, uppföljning och verklig 
genomförandekraft. Det låter bra på pappret, men när man tittar närmare är det tunt. Ambitionerna må 
vara höga – men prestationen är långt ifrån tillräcklig. 

Vill vi att Malmö ska bli en grönare stad där grönskan faktiskt ökar, där fler träd planteras och där parker 
och mötesplatser blir en självklar del av vardagen – då krävs ett mycket mer konkret och uppföljningsbart 
arbete än det som nu presenteras. 

 

Kommunstyrelsens 2025-05-05 
 
Helena Nanne (M)        Håkan Fäldt (M)     Anton Sauer (C) 
 
Med instämmande av: 

 

John Eklöf (M)      Tony Rahm (M)        Farishta Sulaiman (M) 
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Särskilt yttrande 
 

STK-2025-468 Uppdrag budget 2023 - Hur Storstadspaketet kan bidra till fler 
gröna mötesplatser  

Rapporten omfattar bland annat följande områden: Koppling till relevanta styrdokument i Malmö 
stad, kartläggning av förvaltningarnas arbetssätt med delaktighet och involvering av boende och 
näringsidkare längs Storstadspaketets stråk samt utvärdering av tidigare genomfört arbete i några 
projekt inom Storstadspaketet. 

Vi Sverigedemokrater ser fram emot kommande grönytor men kan konstatera att förtätningsivern 
leder Malmö i fel riktning. Det vi i flera fall ser är att stora ståtliga träd faller offer helt i onödan, 
för Storstadspaketets framfart. Dessa gamla träd har en stor krontäckning som både ger skugga 
och suger upp mycket vatten. För att kompensera för alla dessa nedhuggna träd krävs många nya 
träd med lång uppväxttid. Malmös krontäckningsgrad är redan allt för låg. Storstadspaketet skall 
inte tillmätas någon större betydelse för att göra Malmö grönare. I Tekniska nämndens och 
Stadsbyggnadsnämndens utredning står på sidan 22 ”Inom de exploateringsprojekt som utvecklats 
längs stråken för att säkerställa avtalens bostadsåtagande har ett flertal kvartersparker tillskapats, 
dock kan dessa inte anses vara enbart tack vare storstadspaketet utan får ses som en del i att skapa 
en attraktiv och blandad stad i enlighet med Malmö stads politiska mål och styrdokument. Detta 
är något som hade skett även utan storstadspaketet”. 

Konsekvenserna av detta storstadspaket börjar nu synas i hela staden. De gröna mötesplatserna för 
umgänge blir inte lätta att implementera, med tanke på att det byggs på flertalet öppna ytor i Malmö.  
Det kommer inte heller bli enkelt att införa gröna mötesplatser på tidigare hårdgjorda gator och 
vägar, i alla fall med tanke på all nedgrävd infrastruktur under desamma. 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 
Ärende 23. Avgift för gårdsförsäljningstillstånd samt tillsyn enligt alkohollagen 
 

Moderaterna reserverar sig till förmån för vårt tilläggsyrkande: 

Att kommunfullmäktige beslutar att bemyndiga Arbetsmarknads- och socialnämnden att reducera avgiften för 
prövning av tillstånd samt tillsyn av gårdsförsäljning för sökande som redan har ett stadigvarande 
serveringstillstånd. 

Flera aktörer i Malmö som producerar alkoholhaltiga drycker och visat intresse för 
gårdsförsäljning redan har stadigvarande serveringstillstånd. När samma nämnd – som tidigare 
gjort en bedömning av aktörens lämplighet – även prövar frågan om gårdsförsäljning, är det 
rimligt att nämnden ges möjlighet att justera avgiften. 

Detta är motiverat dels av att prövningen inte behöver vara lika omfattande, dels för att undvika 
en oskäligt hög kostnad för redan etablerade aktörer. 

Även vad gäller tillsyn är det rimligt att avgiften utgår från den faktiska tidsåtgången. För aktörer 
som redan omfattas av tillsyn för servering kan tillsynen av gårdsförsäljningen med fördel 
samordnas, vilket effektiviserar processen och möjliggör en reducerad avgift i linje med det 
faktiska arbetsinsatser som krävs. 

 
Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Helena Nanne (M)  Håkan Fäldt (M) 

 

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)   Tony Rahm (M)  Farishta Sulaiman (M)  

 
   



   

Bilaga 23         
          
   

Reservation 
 

24. Avgift för gårdsförsäljningstillstånd samt tillsyn enligt alkohollagen 
 

Centerpartiet reserverar sig mot beslutet om nya avgifter för gårdsförsäljningstillstånd samt tillsyn 
enligt alkohollagen, till förmån för vårt eget yrkande: 

• Att verksamheter som redan har ett serveringstillstånd inte betalar för dubbel tillsyn. 
• Att gårdsförsäljningstillståndet ska uppgå till 75 % av avgiften för stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten eller i slutet sällskap (idag 10 000 kr). 
• Att tillsynsavgiften beräknas utifrån klass 2 i kategoriseringen för rörliga tillsynsavgifter 

(vilket innebär 4 400 kr), istället för klass 3 (7 500 kr). 

Bakgrunden till yrkande är att flera aktörer i Malmö som kan bli aktuella för gårdsförsäljning 
redan är etablerade med serveringstillstånd, ofta med lång erfarenhet och välfungerande 
egenkontroll. Det är därför inte rimligt att de ska belastas med full avgift på nytt, då flera 
prövningsmoment redan är genomförda. 

Vidare bör kommunen underlätta en proportionerlig uppstart av den nya 
gårdsförsäljningsformen. Avgiftsnivån bör inte i onödan riskera att bromsa utvecklingen av lokal 
och småskalig dryckesnäring. 

Centerpartiet är glada över att gårdsförsäljning nu blir verklighet i våran stad, det är synd att 
lokalpolitiken inte underlättar uppstarten av sådana här verksamheter ytterligare.  

Då vårt yrkande inte vann gehör, reserverar vi oss mot beslutet. 

Kommunstyrelsen 2025-05-07  
 

Anton Sauer (C)   
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Särskilt yttrande 
 

STK-2025-588 Avgift för gårdsförsäljningstillstånd samt tillsyn enligt 
alkohollagen  

Riksdagen har beslutat om ändringar i alkohollagen för att möjliggöra gårdsförsäljning av 
alkoholdrycker i samband med besöksarrangemang. Lagändringarna träder i kraft den 1 juni 2025 
och ska gälla i sex år och utvärderas under denna period. Kommunfullmäktige behöver med 
anledning av lagändringarna besluta om en ny avgift för prövning av tillstånd samt tillsyn av 
gårdsförsäljning av alkohol i enlighet med alkohollagen. Arbetsmarknads- och socialnämnden har 
därför inkommit med förslag på nya avgifter. 

Vi Sverigedemokrater vill med detta särskilda yttrande påtala att huvudproblematiken i första hand 
med detta ligger med besvärande krav från myndigheten, inte själva avgiften för 
gårdsförsäljningstillståndet. 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 25 

Reservation 

25.  Chefers förutsättningar när det gäller antal medarbetare per chef 
Underlaget är omfattande och lyfter många viktiga aspekter. Det framgår av underlaget att 
mycket talar mot att 30 medarbetare per chef som ett rimligt antal. Bland annat framgår att 
långtidssjukfrånvaron tenderar att öka redan vid 15 medarbetare per chef. Underlaget räknar antal 
minuter som olika uppgifter som en chef hanterar tar. Det är viktigt att uppmärksamma att 
kommunal verksamhet inte är en verksamhet där New Public Management metoder bör 
tillämpas. 

Vi har också tittat på vilka siffror fackliga organisationer föreslår och både Vision (som föreslår 
25) och Sveriges skolledare (som föreslår 20) landar på mindre än de 30 som föreslås i underlaget. 

Vänsterpartiet yrkande på att ersätta den första beslutspunkten med: 
Kommunfullmäktige inför ett maxtak på 25 medarbetare per chef för Malmö stads 
nämnder. 

När vårt yrkande avslogs reserverar vi oss till förmån för detta. 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 

Anders Skans 

Anfal Mahdi 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal 
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Särskilt yttrande 
 

25. Chefers förutsättningar när det gäller antal medarbetare per chef 
 

Vi har länge framfört behovet av att förbättra förutsättningarna för chefer. Vissa insatser görs nu, 
men vi vill understryka att ett helhetsgrepp krävs för att chefer ska kunna bedriva ett gott 
ledarskap och ge ett bra stöd till medarbetarna. 

Ett riktvärde om 30 medarbetare riskerar att bli en stark norm som tillämpas generellt, oavsett 
verksamhetens behov och komplexitet. Verksamheter inom vård och omsorg är dock olika, och 
arbetsbelastningen varierar beroende på exempelvis patientgrupper, vårdtyngd och administrativa 
krav. Därför bör varje enhet och sektion betraktas individuellt för att säkerställa att chefer har 
realistiska förutsättningar att leda och stötta sin personal på ett kvalitativt sätt. Att strikt hålla sig 
till ett generellt riktvärde riskerar att leda till en situation där chefer får för många underställda, 
vilket i sin tur kan påverka både arbetsmiljö och patientsäkerhet negativt. Riktvärdet om 30 bör 
därför snarare betraktas som ett övre tak, och i många fall kan ett lägre antal underställda vara 
nödvändigt för att möjliggöra ett hållbart ledarskap. 

Moderaterna och Centerpartiet kommer fortsatt driva frågan om bättre arbetsvillkor och 
ledarskapsförutsättningar för att skapa en mer stabil och hållbar arbetsmiljö. 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07  
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fäldt (M)                   Anton Sauer (C)  

  
 Med instämmande av  

  
 John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M)  
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Reservation 
 

27. Motion Nicola Rabi (M) om förbättrad tillgång av kulturella upplevelser för 
skolbarn genom den kulturella allemansrätten 
 

Genom den kulturella allemansrätten får barn och unga, från förskolan till gymnasiet, möjlighet 
att ta del av kulturella upplevelser på skoltid. Kulturnämnden och skolnämnderna driver ett aktivt 
arbete för att säkerställa en likvärdig tillgång för alla elever. Samtliga kommunala och fristående 
förskolor, grundskolor och gymnasieskolor i Malmö har sedan 2022 fått ett erbjudande att ta del 
av den kulturella allemansrättens basutbud. Utifrån skollagen har kulturnämnden inte rådighet att 
göra den kulturella allemansrätten på skoltid obligatorisk för kommunala och fristående 
skolverksamheter. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S)  

Janne Grönholm (MP) 

Andréas Schönström (S) 

Sofia Hedén (S)  

Mubarik Mohamed Abdirahman (S) 

Roko Kursar (L) 

 

Med instämmande av: 

Amani Loubani (S)  

Anders Rubin (S)  

Sanna Axelsson (S)  

Anders Nilsson (S) 

Sara Wettergren (L) 
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Reservation 
 

STK-2025-314 Remiss Länsstyrelsen Skåne - Klimat- och energistrategi för 
Skåne 2025-2030  

Länsstyrelsen Skåne har bjudit in till samråd gällande förslag till Klimat- och energistrategi för 
2025–2030. Länsstyrelsen Skåne har tillsammans med Region Skåne och Energikontor Syd tagit 
fram ”Klimat- och energistrategi för Skåne 2025–2030” inom ramen för samarbetet 
Klimatsamverkan Skåne. 

Sverigedemokraterna är positiva till modernisering och teknikutveckling inom alla områden, som 
leder till minskad energiåtgång och därmed till både billigare energikostnader och lägre utsläpp. 
Sverigedemokraterna motsätter sig minskningar av utsläpp på bekostnad av välfärden och där 
ekonomisk hållbarhet saknas. Ibland måste vi acceptera att utveckling av ny och renare teknik tar 
tid och behöver hinna nå en nivå där den bär sig, innan den är ekonomiskt försvarbar att 
genomföra. Vi vill att utvecklingen mot minskade utsläpp går i takt med vad som är realistiskt 
relativt välfärd och ekonomi. En ambition bör vara att minskade utsläpp skall innebära ekonomiska 
förbättringar. 

Vi anser att Sverigedemokraternas ställningstagande i miljönämnden var förenligt med vår syn på 
ärendet och därmed yrkade vi bifall i enlighet med vår reservation där. Eftersom yrkandet inte vann 
gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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32. Remiss Länsstyrelsen Skåne - Klimat- och energistrategi för Skåne 2025-
2030 
Vänsterpartiet yrkade på några förändringar i yttrandet. 
 
Vi yrkar att generellt ska begreppet fossilfri energi bytas mot förnyelsebar energi. 
 
Istället för att hävda att målen kommer att vara svåra att uppnå hade vi hellre sett förslag till  
konkreta åtgärder för genomförande. Alltså att flytta fokus från orealistiska mål till otillräckliga  
åtgärder för att nå målen. 
Under rubriken Synpunkter på strategins föreslagna Klimat- och energimål vill vi lägga till följande efter 
det första stycket: 
Det saknas på flertalet av målen en tydlig skrivning om planerade åtgärder kommer att 
medföra att målen uppnås. En analys kring hur åtgärder matchar mål hade skapat det. 
 
Vi håller inte heller med om att det behövs planerbar kraftproduktion i exempelvis form av  
gasturbiner. Mer relevant vore en beskrivning av potentialen för minskningar av elanvändning  
och effektivisering, liksom mer om innovativa lagringsmöjligheter för att fånga upp  
väderberoendet. 
Under rubriken Synpunkter på strategins föreslagna Klimat- och energimål vill vi ersätta meningen Det 
behövs därför också planerbar kraftproduktion i exempelvis i form av gasturbiner, kondens och kraftvärme. Med 
följande mening: 
Det behövs därför också planerbar kraftproduktion men även en beskrivning av 
potentialen för minskningar i elanvändning och effektivisering, liksom mer om 
innovativa lagringsmöjligheter för att fånga upp väderberoendet. 
 
Under rubriken Synpunkter på avsnittet fossilfri energitillförsel vill vi stryka meningen om kärnkraft och 
ersätta dem med: All planering av kärnkraft måste avbrytas för mänsklighetens överlevnad. 
 
När våra yrkanden avslogs reserverar vi oss till förmån för dessa. 
 
Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Anders Skans 

Anfal Mahdi 

 



Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal 
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STK-2023-709 Återrapportering av beviljade medel till Move by FC Rosengård 
2023-2024 

Sverigedemokraternas saknar någon form av återkoppling till vilken skillnad den här typen av 
insatser gör på riktigt. Gör det någon skillnad och har en positiv påverkan på samhället kan vi ändra 
vår inställning. Spela fotboll och annat är alltid trevligt och det kan man och får göra utan den här 
typen av beviljade medel. Om man lär sig mer om det svenska samhället och våra värderingar räcker 
det långt för att bli en del av samhället. Kan ju inte vara som så att kommunen eller fotbollsklubbar 
ska dela ut frukt i våra problemområden.  
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Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 31      
       
   

Särskilt yttrande 
 

STK-2025-635 Återrapportering från Kraftsamling Herrgården av verksamheten 
för 2024  

Kommunstyrelsen beslutade den 6 december 2023 (§ 342) att godkänna en förlängning av det 
idéburna offentliga partnerskapsavtalet rörande Kraftsamling Herrgården (STK 2021-567) för 
perioden 2024–2025. Partnerskapet avser förutom kommunstyrelsen även kulturnämnden, 
fritidsnämnden, Rädda Barnen, Tillsammans i Förening (Tif) och Malmö universitet (Institutionen 
för urbana studier). Enligt beslutet ska stadskontoret återkomma med en rapport från Kraftsamling 
Herrgården årligen under avtalsperioden. I föreliggande ärende finns en rapport av den verksamhet 
som skett inom ramen för partnerskapet 2024. Partnerskapet syftar till att verka för att Herrgården 
och Rosengård ska vara en välkommande, trygg och attraktiv del av Malmö, stärka barn och ungas 
rättigheter i enlighet med barnkonventionen samt stärka lokala Malmöbors egenmakt och öka 
möjligheterna att påverka i frågor som rör området och dess utveckling. 

Vi undrar varför den här typen av kraftsamlingar inte görs i andra områden i Malmö, till exempel i 
våra västra stadsdelar. Där finns också en social problematik och andra utmaningar. Kommun och 
stat har genom åren plöjt ner hundratals miljoner i området och fortfarande är utanförskapet stort. 
Bra att barn får lära sig om rättigheter men deras skyldigheter glöms ofta bort.    

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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STK-2024-1467 Återrapportering bidrag Malmö mot Diskriminering 2025  

Kommunstyrelsen har genom ett inriktningsbeslut den 17 maj 2023 (STK 2023–446) gett Malmö 
mot Diskriminering möjlighet att avropa medel för sin grundverksamhet om 1 300 000 kronor för 
2023 och 1 345 000 kronor för 2024 och 2025. I aktuellt ärende sker en återrapportering av 
beviljade medel om 1 345 000 kronor avseende verksamhet 2024. 

Vi Sverigedemokrater har kontinuerligt sagt nej till MMD. Därmed yrkade vi avslag på andra att-
satsen om att bevilja 1,345 mnkr. Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 
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Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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37. Förslag till fördelning av kommunstyrelsens kvarvarande medel för 
strategiska jobbsatsningar 2025 
Vänsterpartiet ser det mycket tveksamt att bevilja en organisation från Stockholm utan 
dokumenterad erfarenhet av Malmö flera miljoner i bidrag. Dessutom ser vi inte entreprenörskap 
som en väg att skapa hållbara arbeten. Det leder ofta till att någon enstaka person berikar sig eller 
än värre att offentliga medel försvinner i oegentligheter. 
 
Vi yrkade avslag till ansökan och reserverar oss mot kommunstyrelsens beslut att bifalla den. 
 
Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Anders Skans 

Anfal Mahdi 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal 
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STK-2025-567 Förslag till fördelning av kommunstyrelsens kvarvarande medel 
för strategiska jobbsatsningar 2025  

Strategiska jobbsatsningar är utvecklingsmedel kommunstyrelsen fördelar till särskilda insatser som 
bedöms öka måluppfyllelsen för kommunfullmäktigemålet Malmö stad ska verka för att öka 
andelen Malmöbor som är självförsörjande. Medlen ska bidra till kommunfullmäktigemålet genom 
att fokusera på nytänkande idéer och utvecklingsinsatser som har särskilt stor effekt på 
måluppfyllelsen. 

Vi Sverigedemokrater anser dock att detta inte är något för stockholmsbaserade ideella föreningar. 
Vi är heller inte imponerade över deras insatser och ser hellre att dessa ekonomiska medel hade 
använts på bättre sätt för att möjliggöra större och bättre utfall. Vi följer därmed även resultaten. 
Därav yrkade vi avslag på förslaget. Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Ärende 38. Överföring av medel från kommunstyrelsens anslag - Ökande 
valdeltagande i allmänna val 2026 

Arbetet med att stärka demokratin är både viktigt och angeläget. Vi är dock kritiska till styrets 
förslag i ärendet, både principiellt och praktiskt. 

Det behöver påpekas vad kommunens uppdrag är i samband med genomförandet av val. Det 
omfattar inte att bedriva kommunikationsinsatser om varför det är viktigt att rösta, sådana 
uppgifter hanteras redan av nationella aktörer som till exempel Valmyndigheten. Kommunens 
roll är att ansvara för det praktiska genomförandet: att fastställa valdistrikt, säkerställa tillgång till 
vallokaler samt annan nödvändig infrastruktur. 

Kommunen bör istället fokusera på långsiktiga insatser för att stärka demokratin. Ett tydligt 
exempel är att utveckla grundskolans undervisning i demokrati och säkerställa att Malmös skolor 
klarar sitt demokratiska uppdrag. Det är en konkret och hållbar åtgärd som kan bidra till att öka 
den demokratiska medvetenheten hos Malmöborna på sikt. 

Vi vänder oss särskilt mot att-sats 3. Där specificeras att stadens kommunikationsinsatser inför 
valet 2026 ska bestå av en animerad film. Eftersom detta är den enda metod som nämns i 
beslutet, måste man tolka det som att styret prioriterar just denna kommunikationsform framför 
andra, vilket är mycket anmärkningsvärt. 

Detta är ett tydligt exempel på detaljstyrning, där politiken lägger sig i frågor som bör hanteras av 
sakkunniga tjänstemän. Kommunikationsstrategiska överväganden är en professionell kompetens 
som bör ligga hos stadens kommunikatörer, inte avgöras i politiska beslut. 

Vi noterar även att kommunstyrelsens beslut i detta ärende är i stort sett identiskt med besluten 
inför valet 2022 och EU-valet 2024, val där valdeltagandet i Malmö dessvärre minskade. Det visar 
på vikten av att utvärdera tidigare insatser och noggrant överväga hur framtida demokratiarbete 
bör utformas. 

Mot bakgrund av ovanstående reserverar vi oss till förmån för avslag på beslutet i sin helhet. 

 
Kommunstyrelsen 2025-05-07 
 

Helena Nanne (M)  Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (C) 

 



 
   
 
Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)   Tony Rahm (M)  Farishta Sulaiman (M)  
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STK-2025-674 Ökande valdeltagande i allmänna val 2026  

Sverigedemokraternas yrkade avslag på ärendet. Detta ligger långt ifrån vad en kommun är ålagd 
att göra. Alla som röstar i Malmö har en skyldighet att själva sätta sig in i partiernas politik. Även 
om man är ny i vårt land har samhället redan vid ankomsten utbildat och informerat om hur vårt 
samhälle och demokrati fungerar. Vill man inte eller inte klarar av att ta till sig den informationen 
kanske det är bättre att man inte röstar? Styret får använda sitt partistöd för opinionsbildning. 
Animerade filmer är populärt bland barn, men så kan vi väl inte tänka om väljarna? 

  

Kommunstyrelsen 2025-05-07 

 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Malmö stad 
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Ärende: Förändring av valdistrikt inför 2026 års val,  STK-2025-680 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Ordförande Ja 
Helena Nanne (M), Andre vice ordförande Avstår 
Andréas Schönström (S), Ledamot Ja 
Sofia Hedén (S), Ledamot Ja 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S), Ledamot Ja 
Håkan Fäldt (M), Ledamot Avstår 
Anton Sauer (C), Ledamot Nej 
Magnus Olsson (SD), Ledamot Ja 
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Janne Grönholm (MP), Ersättare Ja 
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39. Förändring av valdistrikt inför 2026 års val 

Centerpartiet har länge drivit frågan om att Malmö kommun bör utgöra en gemensam valkrets i 
stället för att som idag vara uppdelad i Malmö Östra och Malmö Västra. 

Vi yrkade därför: 
att Malmö ska utgöra en gemensam valkrets från dagens två. 

Vi menar att alla röster i Malmö ska väga lika oavsett var i staden man bor. En gemensam 
valkrets speglar staden bättre i stället för att splittra representationen mellan olika områden. Det 
är inte rimligt att en röst i Limhamn ska ges annorlunda förutsättningar än en röst i Rosengård 
när det gäller kommunpolitisk representation. 

Systemet med flera valkretsar har historiskt använts i kommuner med mycket stora geografiska 
eller strukturella skillnader för att säkerställa att hela kommunens intressen tas till vara. Men i 
Malmö, som är en tät och sammanhängande stad, leder uppdelningen snarare till en demokratisk 
snedvridning. 

Uppdelningen innebär även att det införs en treprocentspärr i varje valkrets vilket missgynnar 
mindre partier och därmed minskar mångfalden i den politiska representationen. Det är ett 
problem för demokratin. 

Vårt förslag handlar inte om partitaktik eller egenintresse. Det handlar om rättvisa. Varje 
malmöbo som går och röstar ska bli rättvist representerad i kommunfullmäktige oavsett 
bostadsadress. 

Då vårt förslag inte vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

Kommunstyrelsen 2025-05-07  
 

Anton Sauer (C)   
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